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PROTOKÓŁ NR XV/2015 
 

z XV sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 29 października 2015 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych. 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo serdecznie witam 
wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. Jest to XV sesja Rady Miasta 
Gdańska. Przypominam, że bez przerwy będziemy mieli tą sesję. 
Program nie ma za wiele punktów.  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla                        
4 –osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do 
Gdańska  (druk 444); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
Kazimiera Szczypińska – Z-ca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich 

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego 
pt. „Budowa/przebudowa drogi eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej 
na odcinku od km 1+692 do km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół zbiornika 
Augustowska”, planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” (druk 445); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

  

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia                         
26 sierpnia 2010 r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – 
budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej 
pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański (druk 446);  
  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku obrad projekty 
uchwały w sprawie przyjęcia: „Szczegółowego Programu  Polityki Zdrowotnej  
w zakresie Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym                             
dla mieszkańców  Gminy Miasta Gdańska w 2016 roku” (druk 437) pkt 4 ppkt 22. 
W punkcie 4 ppkt 22 zostaje zdjęty.  
 

Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 434, pkt 4 ppkt 1; 
- druk 435, pkt 4 ppkt 2; 
- druk 423, pkt 4 ppkt 5; 
- druk 417, pkt 4 ppkt 8; 
- druk 418, pkt 4 ppkt 9; 
- druk 427, pkt 4 ppkt 10; 
- druk 428, pkt 4 ppkt 11; 
- druk 429, pkt 4 ppkt 12; 
- druk 430, pkt 4 ppkt 13; 
- druk 431, pkt 4 ppkt 14;  
- druk 419, pkt 4 ppkt 15;  
 

Szanowni Państwo teraz przystąpimy do wprowadzenia trzech druków 
do porządku obrad i zaczynamy od druku 444 w sprawie określenia 
formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla 4 –osobowej rodziny 
repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska. 
Druk 444. Jeżeli przegłosujemy będzie w punkcie 19a. Kto z pań 
i panów radnych jest za wprowadzeniem druku 444 do porządku obrad? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
Druk 444 będzie w punkcie 19a.  
 



3 

 

Następny druk dotyczy trasy rowerowej na odcinku Potoku Oruńskiego 
wokół zbiornika Augustowska. Druk 445. Jeśli go wprowadzimy będzie 
w punkcie 16a. Druk 445. Kto z pań i panów radnych jest 
za wprowadzeniem druku 445 do porządku obrad? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

       w głosowaniu włączyła pod obrady    
 
Druk 445 będzie w punkcie 16a.  
 
I jeszcze dodatkowy druk Projekt „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – 
budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych 
w Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską 
Pruszcz Gdański. Druk 446.  Jeśli go wprowadzimy będzie w punkcie 16b. 
Kto z pań i panów radnych jest za wprowadzeniem druku 446 do porządku 
obrad? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

       w głosowaniu włączyła pod obrady    
 

Druk 446 będzie w punkcie 16b.  
 
Porządek obrad. 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 
- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 
- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

  - Prezydent Miasta Gdańska. 
 

3. Oświadczenia Klubów Radnych. 
 

4. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 434 + autopoprawka); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok              
(druk 435 + autopoprawka); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości                      
na terenie Miasta Gdańska (druk 421 + autopoprawka); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na terenie Miasta Gdańska (druk 422); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

5) w sprawie opłaty miejscowej (druk 423 + autopoprawka); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

6) uchylająca uchwałę Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 października                            
2014 r. w sprawie opłaty targowej (druk 424); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

7) w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Gminy Miasta Gdańska za 2015 r. (druk 433); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

8) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stare Przedmieście rejon ulic Toruńskiej i Kocurki w mieście 
Gdańsku (druk 417 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Wrzeszcz Górny rejon alei Zwycięstwa i ulicy Konarskiego 
w mieście Gdański (druk 418 + autopoprawka); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stare Przedmieście rejon Targu Maślanego i ulicy Lastadia 
w mieście Gdańsku (druk 427 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Kokoszki Przemysłowe rejon ulicy Nowatorów i Portu Lotniczego 
w mieście Gdańsku (druk 428 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Łostowice Centrum w rejonie ulicy Niepołomickiej w mieście 
Gdańsku (druk 429 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

13) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Chełm rejon ulic Platynowej i Czirenberga w mieście Gdańsku 
(druk 430 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

14) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień rejon ulicy Źródlanej w mieście Gdańsku (druk 431 
+ autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

15) w sprawie zmiany uchwały L/1122/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 marca 2014 
roku o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu w 
mieście Gdańsku (druk 419 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

16) w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Powiatem Gdańskim, 
Powiatem Kartuskim, Gminą Żukowo, Gmina Kolbudy w celu realizacji projektu              
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pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1930 na odcinku Otomin - Sulmin" 
(druk 426); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
 

16.A) w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego  
pt. „Budowa/przebudowa drogi eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej 
na odcinku od km 1+692 do km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół zbiornika 
Augustowska”, planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” (druk 445); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

 
16.B) w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia                          

26 sierpnia 2010 r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki 
Gdańskiej – budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w 
Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz 
Gdański (druk 446);  

  
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
 

17) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 

(druk 420); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

18) w sprawie wyrażenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą                  

w Gdańsku (druk 432); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

19) w sprawie: wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 

Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka  z o.o.  z siedzibą w Gdańsku (druk 440); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

19.A) w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla   
4  osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały 
do Gdańska  (druk 444); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
Kazimiera Szczypińska – Z-ca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich 
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20) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania 
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania  (druk 425); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

21) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                            
na rok 2015 (druk 443); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

22) w sprawie przyjęcia: „Szczegółowego Programu  Polityki Zdrowotnej  w zakresie 
Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym                             
dla mieszkańców  Gminy Miasta Gdańska w 2016 roku” (druk 437); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

23) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 (druk 438); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

24) w sprawie przyjęcia szczegółowego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańsk na 2016 rok (druk 439); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

25) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2016” (druk 441); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

26) w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w Gdańsku na lata 2015 - 2020 (druk 442); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

27) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Gdańska o nadanie statutu jednostce 
organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska, Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu 
Szkół w Gdańsku (druk 436); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  

6. Wnioski, oświadczenia osobiste.                                             

7. Zakończenie obrad. 

 

 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
W Komunikatach mieliśmy jedną informację. Na podstawie art. 24h ust. 
12 ppkt 1.3 Ustawy z dnia 23.11.2002r.  o zmianie ustawy o samorządzie 
gminnym oraz zmianie niektórych innych ustaw przedkładam informację 
dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych 
Miasta Gdańska. Wszystkie oświadczenia majątkowe wraz z kopią 
ze swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 
podatkowym za poprzedni rok oraz oświadczenia na koniec kadencji 
zostały złożone w terminie. W wyniku przeprowadzonej analizy 
stwierdzono błędy  w oświadczeniach majątkowych radnych: pana Piotra 
Czauderny, Jerzego Milewskiego, Lecha Kaźmierczaka, Teresy 
Wasilewskiej, Anny Wirskiej. Wymienieni radni zostali wezwani 
do poprawienia błędu, złożyli korekty swoich oświadczeń majątkowych.  
Bardzo dziękuję. Także wszystkie oświadczenia mamy w porządku. 
To jest jeden komunikat. A drugi. Chcę w imieniu Prezydium, ale myślę, 
że w imieniu wszystkich radnych podziękować wszystkim, którzy 
startowali. Dla Małgosi Chmiel to jest ostatnia sesja. Będziemy ją dzisiaj 
żegnać, także szczególne podziękowania  
(brawa)  
 
Nie zapomnij o nas, o Gdańsku, pamiętaj, że jesteś posłem.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Dziękuję wszystkim państwu za te lata współpracy i nie 
mogę powiedzieć, że było raz lepiej raz gorzej, bo generalnie było 
zawsze bardzo dobrze a nieraz po prostu super. Bardzo dziękuję, 
dziękuję, oczywiście dziękuję za te głosy, za to, że dostałam tak duże 
poparcie, oczywiście z Gdańska nie wyjeżdżam. Nadal panie 
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prezydencie, panie przewodniczący, szanowna rado składam 
oświadczenie, że będę we wszystkim pomagała w czym tylko będę 
mogła dla naszego miasta, całego regionu oczywiście. Zawsze przede 
wszystkim będę samorządowcem i bardzo służę współpracą z chęcią 
nadal. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy bardzo. Ja przypomnę tylko, że już pani poseł teraz, przez 
wiele kadencji siedziała tutaj w tych ławach, prowadziła jeśli chodzi 
o liczbę kadencji. Małgosiu ile to było kadencji? Sześć kadencji. Przez 
sześć kadencji była radną Miasta Gdańska, także życzymy wielu 
sukcesów w innej działalności i tak jak zadeklarowała również liczymy 
na pomoc jeśli chodzi o sprawy związane z Gdańskiem i samorządem. 
Wszystkiego najlepszego.  
Proszę państwa czy Komisje mają jakieś komunikaty? Nie widzę.  
W takim razie komunikaty Prezydenta Miasta Gdańska.  
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska  
Proszę państwa jestem zobowiązana złożyć Państwu informację 
o złożonych Prezydentowi Miasta Gdańska oświadczeniach 
majątkowych. Chciałabym powiedzieć, że do złożenia oświadczeń 
zobowiązanych było 543 osoby i tyle też osób w terminie złożyło 
oświadczenia majątkowe. Drobne nieprawidłowości które występowały 
to jak zwykle nie wypełnione wszystkie rubryki czy też inne błędy ale 
te oświadczenia zostały naprawione, skorygowane także generalnie nie 
mamy uwag do osób, które składały oświadczenia. Dziękuję bardzo.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący, wysoka rado mam świadomość, że sprawa 
szkoły w Kokoszkach jest skomplikowana prawnie, dlatego też 
przedstawiam państwu wyjaśnienie. Spowodowało to również w różnych 
przekazach drobne i mniej drobne nieścisłości. Nie wynikają one jednak 
z winy tych, którzy je przekazują a jak wspomniałem ze względu na 
skomplikowanie sprawy i przypisywanie jej pewnej narracji. 
Nie upoważnia to jednak nikogo do zamiany faktów dlatego czuję się 
w obowiązku kolejny raz wyjaśnić. 21 października Wojewódzki Sąd 
Administracyjny rozpatrzył sprawę, której przedmiotem było Zarządzenie 
Prezydenta Miasta Gdańska Nr 1647 z roku 2013 w sprawie 
zatwierdzenia i podania do publicznej wiadomości informacji o lokalu 
użytkowym przeznaczonym do oddania w najmem w trybie pisemnego 
konkursu ofert ograniczonego w drodze zbierania i wyboru ofert. Sąd 
orzekł, że to zarządzenie zostało wydane z naruszeniem prawa, 
co znaczy, że jest ważne do utraty jego mocy, która nastąpi z dniem 
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uprawomocnienia się wyroku w tej sprawie. W tej chwili czekamy 
na pisemne uzasadnienie tego wyroku. Pozytywna Szkoła Podstawowa 
im. Arkadiusza Arama Rybickiego została założona i jest prowadzona 
w oparciu o wydane zezwolenie na założenie szkoły publicznej. 
Zezwolenie zostało wydane zgodnie z Ustawą o systemie oświaty art. 58 
ust. 2 i 3 ustawy z 7 września 1991r. z późn. zm. oraz Rozporządzeniem 
Ministra Edukacji i Sportu z 2004r. w sprawie szczegółowych zasad 
warunków udzielania cofania zezwoleń na założenie szkoły lub placówki 
publicznej przez osobę prawną lub fizyczną. Założyciel szkoły 
Pozytywne Inicjatywy Edukacja Spółka z o.o. w Pucku złożył wniosek 
o udzielenie zezwolenia wraz z dokumentami wymaganymi przepisami 
prawa. Prezydent Miasta Gdańska na podstawie złożonych dokumentów 
wydał zezwolenie na założenie szkoły publicznej. Było to podstawą 
do rozpoczęcia działalności przez szkołę z dniem 1 września 2014r. 
Zezwolenie na prowadzenie szkoły nie było rozstrzygane przez 
Wojewódzki Sąd Administracyjny, zatem nie ma żadnych podstaw 
by twierdzić, że założenie i prowadzenie Pozytywnej Szkoły 
Podstawowej przez Pozytywne Inicjatywy Edukacja było lub jest 
niezgodne z prawem. Z chwilą obecną w Szkole pracuje 82 nauczycieli. 
W obecnym roku szkolnym zatrudniono kolejnych 19. Szkoła, zgodnie 
z projektem, jest bezpłatna, publiczna, obwodowa i otwarta na 
społeczność lokalną. Pracujący w niej pracownicy zatrudnieni są nie tak 
jak w innych szkołach ale w tej szczególnej na umowie o pracę.  
 
Wiesław BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałbym w kilku słowach odnieść 
się do dwustu metrów nieprawdy jakie funkcjonuje w mediach. Szanowni 
państwo 21 października na portalu Trójmiasto.pl ukazał się artykuł 
Katarzyny Moritz pt. Ministerstwo nie zgadza się na dwustu metrowe 
wieżowce w Gdańsku. Jak donosi autorka Ministerstwo Kultury 
unieważnia postanowienie Pomorskiego Konserwatora Zabytków, które 
dawało możliwość budowy dwóch wieżowców na Starym Mieście 
w Gdańsku, jednego dwustumetrowego a drugiego 
siedemdziesięciometrowego. Chwała Ministerstwu. Pomimo tego, 
że żaden plan nie pozwalał na budowę takich budynków, żaden plan nie 
pozwalał na budowę takich budynków. Według autorki jednak było 
inaczej, ponieważ napisała, że taki pomysł stał się możliwy, 
bo Wojewódzki Konserwator Zabytków uchylił decyzję swojego 
poprzednika, a dokładniej uzgodniony w 2012 roku projekt miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla Starego Miasta w rejonie 
ulicy Rajskiej, który nie zezwalał na tak wysoką zabudowę na tym 
obszarze. Stało się to na wniosek złożony przez Zastępcę Prezydenta 
Miasta Gdańska Wiesława Bielawskiego. Tu jest koniec cytatu artykułu. 



11 

 

Tak zaskakująca i nie prawdziwa teza wymagała interwencji, dlatego 
wspólnie ze służbami prasowymi zareagowaliśmy. Jednak redakcja 
portalu nie miała zamiaru prostować nieprawdy powołując się na 
„zebrane przez siebie informacje”. A tak naprawdę są to źle zebrane 
przez nich informacje bowiem 1 lipca 2013 roku skierowałem jedynie 
zapytanie do Konserwatora dotyczące dalszego przebiegu procedury 
projektu planu w rejonie ulicy Rajskiej. Zrobiłem tak ponieważ 
na posiedzeniu Komisji Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska 
Rady Miasta Gdańska w dniu 13 czerwca roku 2013 Pomorski 
Wojewódzki Konserwator Zabytków przedstawił szerokie stanowisko 
odnośnie tego planu, odmienne jednak od uprzedniego stanowiska 
z 2012 roku. Zawartą w moim piśmie prośbę, zawartą w moim piśmie 
prośbę o formalne anulowanie poprzedniego uzgodnienia poprzedza, 
szalenie istotne sformułowanie, „jeśli tak”, czyli jeżeli Konserwator 
podtrzymuje swoje stanowisko wyrażone na Komisji Rozwoju 
to wskazane byłoby formalne uporządkowanie sprawy uzgodnień 
konserwatorskich. Tak zachowałby się na moim miejscu każdy 
odpowiedzialny urzędnik. Nazywanie jednak mojego zapytania 
wnioskiem i pisanie o tym, że to dlatego uchylono plan jest po prostu 
kłamstwem. Jest po prostu kłamstwem. Tym bardziej, że żaden plan 
zagospodarowania dla takiego terenu nie zezwalał na budowę 
dwustumetrowego wieżowca. Nigdy nie było takiego pomysłu ani 
w Urzędzie Miejskim ani też w Biurze Rozwoju Gdańska. Nigdy takiego 
pomysłu z tych miejsc nie przedstawiano. Zaprezentowana natomiast 
w artykule na Trójmiasto.pl wizualizacja takiego wysokościowca została 
zrobiona przez spółkę Organika i nie ma nic wspólnego 
z rzeczywistością. W Polsce, przynajmniej na razie, każdy ma prawo 
tworzyć nawet najbardziej nierealną wizualizację. Organika mogłaby 
na przykład zrobić wizualizację i sześciusetmetrowego wieżowca na 
przykład na Długim Targu, nawet w miejscu Bazyliki Mariackiej. Nie 
oznacza to jednak, że to Wiesław Bielawski umożliwia im realizację 
takiego pomysłu. Dziękuję bardzo.  
  
Andrzej BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący, wysoka rado dzisiaj w zmianach Wieloletniej 
Prognozy Finansowej oraz zmianach budżetu 2015 roku będziemy 
procedowali między innymi kwestie dotyczące Trasy Słowackiego 
i przesunięć środków związanych z budową tunelu pod kanałem 
portowym. Trzy tygodnie temu odbyła się na zaproszenie inżyniera 
kontraktu  Gdańskich Inwestycji Komunalnych, z moim uczestnictwem, 
wizyta na placu budowy oficjalna, wszyscy państwo dostaliście 
zaproszenia, część z państwa je przyjęła. Tam mieliśmy prawo i szanse 
zobaczyć na jakim etapie jesteśmy z budową tej największej inwestycji 
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jeśli chodzi o inwestycje inżynieryjno-drogowe w Gdańsku ale nie tylko 
w Gdańsku również i w Polsce, bo jest to pierwszy tak długi tunel 
drogowy pod wodami płynącymi. Szanowni państwo, potem pojawiło się 
kilka różnych, ja myślę, że to było związane między innymi z kampanią 
wyborczą i to przykre, że akurat po raz kolejny jest tunel, tak ważny 
projekt, przedmiotem dyskusji i przedstawiania pewnych fałszywych 
danych. Fałszywych to znaczy półprawd, bo to chodzi tak naprawdę o to, 
że możemy przekazać częściową prawdę nie dopowiadając jej do końca 
i na końcu budować tezę, że coś jest nie tak w projekcie. Chciałbym 
dlatego przypomnieć państwu kilka bardzo ważnych faktów z tego 
projektu. W latach pięćdziesiątych i sześćdziesiątych ta inwestycja 
została już pierwotnie zaplanowana i wrysowana w przedsięwzięcia 
związane z budową i wsparciem Portu Gdańskiego. W roku 1998 – 2003 
miałem okazję akurat przygotowywać również, być przy udziale 
przygotowywania tych materiałów w Zarządzie Morskiego Portu Gdańsk. 
Zarząd Morskiego Portu Gdańsk wykonał prace studialne, dywagujące, 
analizujące możliwość przeprawy przez kanał portowy. Wtedy 
analizowano, czy w ciągu Trasy Sucharski – Słowacki ma być przeprawa 
tunelowa, ma być przeprawa mostowa czy mostem zwodzonym. Dane 
te wskazały wyraźnie, że rozwiązanie tunelowe jest najlepszym 
rozwiązaniem z punktu widzenia gospodarki rozwijającej się w obszarze 
portu i w obszarze zajętym dzisiaj przez Stocznię. W roku 2006 
wykonano jeszcze jedno, już dokładniejsze studium wykonalności, 
w którym wyraźnie wskazano jakie są zalety którego rozwiązania 
projektowego na bazie tego opracowania miasto Gdańsk w 2008 roku 
zawarło, po przetargu, kontrakt na projektowanie budowy tunelu, tunelu 
z możliwością budowy go w różnych wariantach. Wybrano wariant 
najmniej kolizyjny z punktu widzenia efektywności ekonomicznej 
najrozsądniejszy czyli wariant drążony. Tak rozpoczęła się praca nad 
projektowaniem, która zakończyła się w roku 2011. To jest bardzo 
ważne. Przez trzy lata wykonywaliśmy proces projektowania, analiz i jak 
potem pokazuje życie i tak wszystkiego nie udało się przewidzieć jeśli 
chodzi o utrudnienia w procesie samym inwestycyjnym. W 2011 roku 
podpisaliśmy kontrakt, kontrakt po kilkumiesięcznych analizach przez 
Urząd Zamówień Publicznych, po odwołaniach z Konsorcjum OHL 
Grupa PBG, w tym Hydrobudowa i spółka Ariva i inne związane, Metro, 
związane z Grupą Hydrobudowa. Kontrakt opiewający na kwotę 
885.600.000 brutto. Faktem jest, że rozpoczynając procedurę 
przetargową zapis w budżecie brzmiał 510.902.088,11 zł  
przeznaczonych na to zadanie, ale to nie ma żadnego znaczenia 
dlatego, że wtedy, jak państwo dobrze pamiętacie, czekaliśmy 
na decyzję rządu czy zwiększy dofinansowanie do tego projektu 
i zwiększył. W 2011 roku przed podpisaniem kontraktu dostaliśmy 
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dodatkowe dofinansowanie, które pozwoliło podpisać kontrakt wartości 
885 mln zł, co ważne kosztorys inwestorki to 1.137.000.000 zł, czyli 
na samym postępowaniu przetargowym zaoszczędziliśmy ponad 
200.000.000 zł, 250, to jest też dosyć istotna informacja. Upadek 
Hydrobudowy skomplikował nam proces budowalny, zdecydowanie. 
Firma OHL musiała zdecydowanie przesunąć ciężar jeśli chodzi 
o podpisywanie kontraktów z podwykonawcami. To spowodowało pewne 
zawirowania na procesie inwestycyjnym natomiast rozpoczęliśmy ten 
kontrakt, realizowaliśmy go, nastąpiły następujące sytuacje: w kilku 
procesach w czasie drążenia natrafiliśmy na różną jakość gruntów, 
na różne ilości skamielin i głazów narzutowych, pamiętajmy, że jesteśmy 
w obszarze delty Wisły, jesteśmy w obszarze rzeki, to nie jest typowy 
grunt, dużo łatwiej buduje się w gruntach jednolitych nie iłowych, dużo 
łatwiej buduje się w skale. Jest to wszystko przewidywalne. Kilkukrotnie 
wymienialiśmy urządzenia na tarczy drążącej po to, żeby móc przebić 
się przez grunt pod kanałem portowym. W konsekwencji tych zjawisk 
oraz paru dodatkowych zmian, które wynikały z technologicznych zmian 
i zmian przepisów chociażby o detekcji przeciwpożarowej, w ramach 
tego kontraktu odbyły się trzy komisje rozjemstwa zapisane kontraktowo 
jako sąd możliwy jako pierwszy do rozstrzygania sporów między 
wykonawcą a zamawiającym czyli inwestorem. W ramach tych komisji 
rozjemstwa podpisano pierwszy aneks wydłużający termin o 120 dni 
i zwiększający budżet na części zadania o 2.122.000 zł ale jednocześnie 
w ramach procesu zarządzania projektem obniżono budżet kontraktowy 
o ponad 5 mln. Dzisiaj nic nam nie wiadomo na ten temat, żeby kontrakt 
miał być droższy aniżeli 885.600.000. Nie ma żadnej podstawy komisji 
rozjemstwa, nie przychyliły się, jest na dzisiaj obniżony poziom 
kontraktowy do 883 mln zł. Druga komisja rozjemstwa i trzecia komisja 
rozjemstwa dotyczyły właściwie już tylko tematów terminowych, 
związanych z pewnymi koniecznościami przeprojektowywania różnych 
rozwiązań w tunelu, spowodowały one wydłużenie łącznie kontraktu 
o 555 dni. Dziś ten kontrakt został wstępnie przeanalizowany technicznie 
przez Centrum Unijnych Projektów Transportowych, jest co do 
merytoryki zgoda natomiast Centrum odstąpiło od jego oficjalnego 
weryfikowania ponieważ dotyczy on kwestii nie kwalifikowanych 
wydatków i to dzisiaj następują zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej i w Budżecie. Ponieważ w uzgodnieniu z Ministerstwem 
Infrastruktury i Rozwoju z lipca tego roku, kiedy zaczęliśmy rozmawiać 
o tym, że mamy roszczenia i, że są roszczenia wykonawcy i one są 
prawdopodobne i komisja rozjemstwa zorganizuje postępowanie i wtedy 
zobaczymy jaki będzie jej efekt, okazało się że Ministerstwo 
zaproponowało, a my również się do tego przychyliliśmy, iż skrócimy 
kontrakt i kwalifikowalność wydatków do roku 2015, natomiast pozostałą 
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cześć czyli 88 mln zł, których nie płacimy już od kilku miesięcy bo to jest 
kwota rezerwowa, zarezerwowana na potencjalne kary i roszczenia 
inwestora. Pamiętajmy, że od 3 miesięcy praktycznie nie są płacone już 
żadne faktury dla OHL-u, on to robi już na własny koszt czekając 
na rozliczenie kontraktu będą wydatkiem nie kwalifikowanym i w związku 
z tym uwolnione środki europejskie zostały nam przekazane i dzisiaj 
są również wprowadzane w Gdańskim Programie Komunikacji Miejskiej 
3A i 3B zwiększając poziom dofinansowania, pamiętajmy z pierwotnego 
50% dzisiaj do 80%. I to jest całość prawdy o kontrakcie budowy tunelu 
i o tym czy zawyżyliśmy wartość kontraktu, zaniżyliśmy wartość 
kontraktu czy coś się złego dzieje w tym kontrakcie? Nie. W kwietniu 
2016 roku jest zaplanowany moment oddania tunelu do użytkowania na 
dzisiaj w budżecie wydatków mniejszym o 5 mln zł na dzień dzisiejszy 
od pierwotnego kontraktowego. Dziękuję bardzo.  
   
Piotr GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowni państwo, wysoka rado chciałbym przedstawić kilka informacji 
dotyczących doniesień o rzekomych przygotowaniach do powołania 
Ośrodka dla Uchodźców w Gdańsku. Z całą stanowczością chcielibyśmy 
powiedzieć, że nie ma planów realizacji takiego Ośrodka. Tematem 
ewentualnej pomocy dla osób zmuszonych do opuszczenia swojego 
kraju celowo zajęliśmy się w sposób odpowiednio wcześnie by dobrze 
się do tego tematu przygotować i nie działać na gorąco. Budujemy 
po pierwsze doświadczenia, budujemy now how i to budujemy to od 
wielu miesięcy, stąd nasze bardzo jasne i klarowne stanowisko w tej 
sprawie. Jesteśmy zdecydowanie przeciwni koncentracji uchodźców 
w jednym miejscu, w jednej dzielnicy a tym bardziej w jednym budynku. 
Jesteśmy za integracją uchodźców a gettoizacja to wyklucza. Natomiast 
na pilne polecenie służb wojewody przeprowadziliśmy weryfikację 
obiektów gminnych pod kątem, co bardzo ważne, jedynie potencjalnego 
wykorzystania na tymczasowe zakwaterowanie uchodźców wyłącznie na 
wypadek sytuacji kryzysowej, czyli mówimy naprawdę o sytuacji 
wyjątkowej, która mogłaby zaistnieć w jakiejś czysto hipotetycznej 
sytuacji. Warto zwrócić i warto też co uważam głośno powiedzieć, 
że straszenie tego typu obiektami niejako Ośrodek dla uchodźców to jest 
bardzo niebezpieczna gra, to podgrzewanie lęków i negatywnych emocji 
z trudnym do przewidzenia skutkiem. Skutki tego typu działań znamy też 
z historii, więc warto przy podejmowaniu rozmowy na ten temat spojrzeć 
trochę w historię i pomyśleć, czy warto tego typu lęki podnosić. W tę grę 
może niestety w pewnym stopniu wpisywać się wniosek, z tego co wiem, 
który jeszcze nie wpłynął, wniosek ugrupowania KORWIN o wykreśleniu 
z Uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 
wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego miasta, osób objętych 
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ochroną uzupełniającą. Żeby była jasność, nie zamierzamy jednak 
wchodzić w ten temat merytorycznie dzisiaj, wobec zmiany władz 
w Polsce oczekujemy po prostu nowego stanowiska rządu polskiego 
w tej sprawie. Mieliśmy czas kampanii, dzisiaj mamy czas jasnych 
deklaracji nowego rządu i dopiero od tych deklaracji rządu będziemy 
jakiekolwiek działania uzależniać. Dziękuję bardzo.  
 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADZENIA KLUBOWE 
 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu PO  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Po pierwsze chciałam bardzo 
podziękować za te wyjaśnienia i komunikaty, które tutaj dzisiaj 
od wszystkich zastępców prezydenta otrzymaliśmy, bo mówiły 
o sprawach które no dotyczyły i opinii publicznej, opinię publiczną 
zajmowały w ostatnim miesiącu, więc za te wyjaśnienia dziękuję. 
Natomiast ja chcę dzisiaj powiedzieć tylko jedną rzecz, bardzo 
serdecznie na ręce przewodniczącego Klubu Radnych PIS-u składam 
gratulacje za wygrane wybory parlamentarne, dla waszej całej formacji 
politycznej i liczę na dobrą współpracę na rzecz miasta Gdańska tak jak 
dotychczas. Myślę, że w wielu sprawach w Radzie Miasta się 
dogadywaliśmy, wierzę, że będziecie także naszymi ambasadorami 
w Warszawie. Wszystkiego dobrego. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu PIS 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado chciałbym 
serdecznie jeszcze raz pogratulować koleżance Małgorzacie Chmiel 
uzyskanego mandatu. Po raz pierwszy w swojej historii działalności 
publicznej w różnych organach przedstawicielskich będzie miała okazję 
zasmakować tego jak można pracować w opozycji. Oczywiście 
deklaruję, że rząd Prawa i Sprawiedliwości w żaden sposób nie będzie 
dyskredytował Gdańska i nie będzie działał na szkodę Gdańska, wprost 
przeciwnie, ale chciałbym też się odnieść do dzisiejszych dwóch 
wystąpień panów prezydentów. Po pierwsze szkoła w Kokoszkach. 
Proszę państwa myśmy informowali i zwracaliśmy na to uwagę przy tych 
nieprawidłowościach, które niestety z ubolewaniem muszę stwierdzić, 
podzielił Wojewódzki Sąd Administracyjny. Zgadzam się z panem 
prezydentem Kowalczukiem, że sytuacja i materia tej szkoły jest dość 
skomplikowana, on też przedstawił tylko część tego zagadnienia, co jest 
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zupełnie zrozumiałe z punktu widzenia pana prezydenta, natomiast 
chciałem podkreślić, że to jest drugi taki przypadek. Pierwszy raz Sąd 
Administracyjny zakwestionował tak zwaną reformę czynszową kilka lat 
temu i teraz mamy drugi przykład jeżeli chodzi o szkołę w Kokoszkach. 
W obu przypadkach władze wykonawcze Gdańska szły, że tak można 
powiedzieć, w zaparte do samego końca. Tutaj sytuacja jest o tyle 
bardziej skomplikowana, że Sąd Najwyższy już raz rozpatrywał 
tą sytuację i ją zwrócił do rozpatrzenia do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego, więc teraz rzeczywiście wszyscy czekamy 
na uzasadnienie tego wyroku, ale nie spodziewałbym się  dużych 
sukcesów w ewentualnym odwołaniu do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego. Panie prezydencie jak pan doskonale wie władza 
sądownicza jest absolutnie niezależna czasami nawet od zdrowego 
rozsądku. I kolejne wystąpienie prezydenta Grzelaka. Burzę wywołał 
wczorajszy artykuł informujący o jakiś planach związanych z lokacją tych 
imigrantów na terenie Nowego Portu. Cieszę się, że pan prezydent 
zapewnia nas wszystkich, że to jest jakby niezgodne z intencją miasta, 
żeby lokować tych uchodźców czy imigrantów w jednym miejscu. Ja cały 
czas chcę podkreślić, uchodźcom nie mówimy „nie” natomiast mówimy 
zdecydowane „nie” imigrantom ekonomicznym, żeby było jasne. I trochę 
jestem zdumiony, że pan prezydent Grzelak zaliczył do ksenofobów 
siejących panikę czy siejących obawy, rząd Austrii, rząd landowy Bawarii 
i koalicjanta partii rządzącej w Niemczech partię CSU. To nie tylko 
pewne środowiska w Polsce tutaj powiedzmy, że kontestują całą 
tą sytuację dotyczącą imigrantów, przypomnę, że problem wywołała pani 
Angela Merkel szefowa rządu Niemiec i my wszyscy ponosimy tego 
negatywne konsekwencje. Jeszcze jedna uwaga do tej kwestii. Sytuacja 
jest już nadzwyczajna, bo w tej chwili na terenie Europy przebywa około 
milion imigrantów, zobaczymy jakie zobowiązania w imieniu 
Rzeczpospolitej złożył rząd Platformy Obywatelskiej i dopiero wtedy 
będziemy się do tego odnosili. Także dziękuję bardzo za uwagę.  
   
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta 
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Gdańska na lata 2015 – 2040 
(druk 434 + autopoprawka) 

 
 
Teresa BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 434 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo ten projekt uchwały nie opiniowała 
Komisja Rewizyjna, również Komisja Kultury odstąpiła od opiniowania. 
Pozostałe dziewięć Komisji opiniowało ten projekt pozytywnie. Bardzo 
proszę głos w dyskusji pan radny Koralewski.  
 
Rady KAZIMEIRZ KORALEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado faktycznie pan prezydent nie 
rozwiał naszych lęków związanych z budową tunelu. Te przesunięcia, 
które są w Wieloletniej Prognozie wynikają z tego, że są konieczne ale 
nadal drżymy o to żeby nie było dalszych opóźnień bo będą problemy 
z rozliczeniem takiej inwestycji. W związku z tym dobrze by było gdyby 
pan prezydent roztoczył wizję, która doprowadzi do skutecznego 
zakończenia tej inwestycji. Nie wiem czym to grozi, potrzebne są 
na pewno decyzje takie, które pozwolą rozliczyć tą inwestycję, byłoby 
to bardzo niebezpieczne dla Gdańska. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
Ja jednak odpowiem, chciałbym tą wizję trochę roztoczyć i pokazać. 
Zresztą szkoda, że pana radnego nie było akurat na tym spotkaniu, ale 
zapraszam jeśli macie państwo inny termin, możemy uzgodnić, 
zapraszam, żeby pokazać. Problem na tunelu największy mieliśmy jakieś 
4 miesiące temu, wtedy kiedy było mrożenie a byliśmy zagrożeni 
końcówką kontraktu i dyskusją na ten temat czy istnieją przesłanki do 
tego żeby go wydłużyć czy nie. I to był naprawdę duży problem. 
W tamtej sytuacji gdyby nastąpiło na przykład wyrzucenie wykonawcy 
z budowy, zejście, gdybyśmy nie uznali obiektywnych okoliczności 
to prawdopodobnie mielibyśmy ogromny problem katastrofy budowlanej,   
więc naprawdę proszę wierzyć to nie jest budowa parkingu 
kubaturowego, to nie jest budowa bloku, to jest drążenie pod ziemią. 
Chciałbym tylko wiedzieć, bo jak popatrzymy na portfel inwestycji, które 
w tym mieście zrealizowaliśmy to jest, wydaje mi się, jedna albo może 
druga inwestycja, która nie w problemie budżetowym tylko w problemie 
innego, dosyć ważnego elementu, czasowym ma jakieś zaburzenia. 
I chciałbym wiedzieć, może pan mi poradzi co mam zrobić więcej poza 
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tym, że monitorujemy ten projekt od początku do końca tak jak każdy 
inny. To jest skomplikowany projekt. Chciałem pokazać przykład, myślę, 
że państwo go znacie, lotniska pod Berlinem, które pięć lat już się nie 
oddało jeszcze i prawdopodobnie zostanie rozebrane i się nie odda. 
To nie jest śmieszne, to jest fakt. Chciałem zwrócić uwagę na inne tunele 
w Europie, dla których przesunięcie w terminie pierwotnym 
kontraktowym o półtorej roku nie jest niczym nadzwyczajnym a już nie 
mówiąc o tym, że tunel między Rostokiem a Skandynawią w ogóle 
jeszcze nie wystartował, tak. No więc jakby patrzmy na to z tego punktu 
widzenia, my naprawdę jesteśmy na ostatniej prostej. Jak zdjęcia 
państwu pokazywały, dlatego poprosiłem żeby były one świeże czyli 
z ostatniego dnia, pierwsza nitka jest skończona, czeka, jest zbrojona, 
ona była zbrojona już od ponad miesiąca, ma już oświetlenie docelowe, 
ma detektory położone, ma ściany wybudowane, ma ochronę tunelu 
zrobioną, czeka na wylewanie, prawdopodobnie w listopadzie, teraz nie 
chcę skłamać jak jest w harmonogramie realizacyjnym, będzie lany już 
asfalt. Jest to o tyle korzystne, że mamy skończone roboty na zewnątrz 
praktycznie a jesteśmy w podziemiach, tam nam zima nie grozi. Po to 
robiliśmy ujęcia budynku, żeby pokazać, że sterownie, budynki są już 
wykończone z zewnątrz, teraz je zbroimy, mamy 90% w magazynach 
wyposażenia, które jest już zamówione i czeka do zamontowania. 
Wydaje się nam dzisiaj, że ten termin jest realny, termin wstępnie 
zakładaliśmy, że on będzie wręcz marcowy i tego się chcemy trzymać. 
Kontraktowy jest chyba 19 kwietnia, zakładamy, że na koniec marca 
nastąpi ostateczne przekazanie do procesów odbiorowych bo to jeszcze 
oczywiście chwilę potrwa zanim go zaczniemy użytkować.  
 
Teresa BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa pan prezydent wypowiedział się na temat zakresu 
rzeczowego i realizacji przedsięwzięcia, natomiast tak jak powiedziałam 
na początku państwu, w związku z tym, że otrzymamy mniejsze dotacje 
robimy korektę budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej i będziemy 
mieli zabezpieczone środki na zapłatę za roboty w roku 2016. Po to są 
właśnie między innymi te korekty.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska  
Ja mam tylko jedno krótkie pytanie. Jaki jest wkład miasta w ten projekt 
finansowy, jaki jest wkład Portu Gdańsk?  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
15% kwalifikowanych plus 88 mln nie kwalifikowanych, czyli ta płatność 
ostateczna to jest wkład miasta, natomiast Zarząd Portu przygotowywał 
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projekt z punktu widzenia, tak jak pokazałem historię od 1998 do 2006 
roku oraz udało się nam, bo to było elementem porozumienia nie płacić 
odszkodowania w wysokości 50 mln zł za grunty tylko dokonać zamiany 
gruntami, którą wykonujemy, jesteśmy w trakcie jej wykonywania 
obecnie, zresztą państwo wyraziliście na to zgodę, stąd można uznać, 
że 50 mln z zamiany nieruchomości to jest ten wkład Portu. Z drugiej 
strony tak już idąc tym tokiem to chciałem zwrócić uwagę, że nie ma 
możliwości bezpośredniej partycypacji Zarządu Portu w projekcie 
naszym publicznym, to była już problematyka projektów spotowych, 
podobnie zresztą my mamy problem z realizacją wspólnych projektów 
z jednostkami budżetowymi Skarbu Państwa typu Urząd Morski, stąd 
na przykład wejście do portu było projektowane przez Zarząd Portu 
a wykonywane przez Urząd Morski bo to jego infrastruktura i nie ma tam 
innej możliwości partycypacji a my musieliśmy rozdzielić projekty jako 
Gmina dotyczące odbudowy na przykład nabrzeży Wyspy Spichrzów, też 
był to projekt łączony a w końcówce został rozdzielony, czyli jakby są 
dwie przesłanki. Pierwsza to taka, że jest to układ drogowy i my jesteśmy 
beneficjentem uzbrojenia i taki jest wniosek i od początku było tak 
procedowane ubieganie się o środki czyli skorzystanie ze środków 
budowy dróg dostępu od strony lądu i łączenia dwóch portów, portu 
lotniczego z portem morskim, to jest jakby pierwszy element i Gmina jest 
tam beneficjentem, drugi port nigdy w życiu po prostu by tego nie 
udźwignął i zresztą podobna sytuacja miała miejsce chociażby w Gdyni, 
a której też miasto budowało, to akurat za czasów spotowskich, dostęp 
w postaci ulicy Kwiatkowskiego.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska  
Ja jeszcze chciałem dopytać raz, żeby to było dla mnie jasne, czyli 
rozumiem, że Zarząd Portu nie włożył ani złotówki poza tą kwestią 
zamiany gruntów ale to jest jakby rzecz oddzielna, którą Miasto szacuje, 
że 50 mln zaoszczędziło na tym i Miasto wkłada w ten projekt 88 mln, 
tak? 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
850 mln to jest wartość tunelu, wartość całego projektu to jest 
1.420.000.000, bo cały projekt to jest droga Słowackiego połączenie 
portu lotniczego z portem morskim, to jest odcinek pierwszy dawno 
oddany przed EURO, odcinek drugi również oddany przed EURO, 
odcinek trzeci, który jest tak zwaną harfą czyli równoległy do 
Uczniowskiej to jest odcinek czwarty tunel, tunel jest warto 880 mln  
 
Głos poza mikrofonem – niesłyszalny  
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
200 mln zł, około 200 mln zł. Tak jak powiedziałem 15% od kwoty 
kosztów kwalifikowanych, jest ich na dzisiaj 800 mln zł i 82 mln zł 
kosztów nie kwalifikowanych, które dzisiaj procedujemy, które dostaliśmy 
ich dofinansowanie zrefinansowane w projekcie PKM-u 3, czyli pieniądze 
które były przeznaczone na cały projekt tunelu do nas wróciły, wróciły 
natomiast w innym zadaniu dlatego, że termin realizacji tego projektu 
musiał ulec wydłużeniu i mogliśmy zrobić dwie ścieżki; trudną fazowania 
projektu i nie wiem, ci z państwa którzy mają pojęcie jest to bardzo 
trudna procedura przeniesienia części wydatków z danego okresu 
oprogramowania na drugi okres programowania. 
Słucham? 
 
Głos poza mikrofonem – niesłyszalny  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
Jest możliwe. Fazowane są, dużo projektów kolejowych jest fazowane, 
wodnościekowe projekty były fazowane, ten również byśmy mogli 
sfazować, natomiast jest to bardzo wydłużona procedura i druga 
procedura, na którą się zgodziliśmy w konsekwencji – przesunięcie 
dofinansowania ze środków Słowackiego na GPKM, który miał wolne 
limity a nie było środków na działaniu. Jakie to jest działanie? 7.1. i 7.2 
czyli budowa komunikacji publicznej i dzięki temu dostaliśmy 30 mln 
więcej jako grupa kapitałowa. To jest już jakby szczegół, pokazywałem 
to w rozliczeniach, w takiej tabeli rozliczeniowej, ponieważ dostaliśmy 
30 mln więcej dla ZKM-u, ponieważ przy okazji ZKM również dostał 
wzrost dofinansowania, bo był to projekt wspólny. Czyli rezygnując 
z 80 mln dofinansowania dostaliśmy 110 mln dofinasowania na innym 
projekcie. Na tym polegał proces zmiany struktury finansowania projektu 
Słowacki czyli z punktu widzenia budżetu miasta Gdańska nie dostaliśmy 
mniej pieniędzy wręcz dostaliśmy jako grupa kapitałowa więcej. 
Natomiast z punktu widzenia Słowackiego zdjęliśmy poziom 
dofinasowania żeby przesunąć go i odzyskać go winnym zadaniu. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska  
Dziękuję za odpowiedź. I jeszcze jedno pytanie dotyczące dużego 
projektu, o którym pan wspomniał. Co jest z tym środkowym odcinkiem 
Trasy Słowackiego, Nowej Słowackiego, który nie powstał cały czas 
i według doniesień medialnych, na których się opieram nie zanosi się, 
żeby powstał w najbliższym czasie. Chciałem zapytać o stan działań 
i tego projektu? 
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
Projekt ten dotyczy tak zwanej Nowej Kościuszki oraz Nowej Gdańskiej, 
bo o tym odcinku prawdopodobnie mówimy, czyli we wszystkich tak 
zwanych koloniach, które mają miejsce na odcinku między 
Rzeczypospolitej a Nową Uczniowską czy Drogą Zieloną odcinek Harfy 
prawdopodobnie będzie miał trudność ulokować się: raz - ponieważ 
pieniędzy na drogi dzisiaj jako takie nie ma, w planie rozwoju dróg, 
no oczywiście to się może zmienić, może powstać na przykład program 
strategiczny dla miast i gmin, natomiast nie podejrzewam dlatego, że on 
dosyć wyraźnie pokazywał, z niego na przykład jest realizowana 
w obecnej perspektywie S7, z niego będzie realizowana obwodnica 
metropolitalna, z niego będzie realizowana S6, więc wydaje mi się, 
że tutaj manewr jest dosyć wątpliwy w przyszłej perspektywie, on jest 
planowany, szukamy sposobu na to przede wszystkim żeby uregulować 
stany prawne dlatego, że tam są stany prawne nieruchomości bardzo 
trudne, nie ma właścicieli albo właściciele są ułomni i to był między 
innymi jeden z powodów dlaczego w ogóle w poprzedniej perspektywie 
też nie braliśmy się za ten odcinek bo mógł nam sparaliżować budowę. 
Ja tylko przypomnę jak czysta właściwie operacja w Armii Krajowej gdzie 
weszliśmy w wywłaszczenie o mały włos wyrzuciłaby nam operację 
do góry nogami tylko właściciel jednak zareagował na proces komorniczy 
wywłaszczenia a mógł dalej protestować, przywiązać się i zablokować 
nam projekt. To było za duże ryzyko i dlatego po prostu 
zrezygnowaliśmy  z niego. Układ tymczasowy poprzez dwujezdniowe 
połączenia Jana Pawła oraz Rzeczypospolitej na dzisiaj spełnia swoją 
rolę. Te obciążenia nie są za wysokie, ta droga jak mówiliśmy od 
początku jest drogą łączącą dwa porty ale nie odbywa się nią ruch 
pojazdów ciężkich i dzisiaj się nie odbywa i nie będzie się odbywał 
dlatego, że kiedy otworzymy tunel wprowadzimy wszystko na Trasę 
Sucharskiego drogę bezkolizyjną w kierunku zarówno S7 jak i kierunku 
autostrady A1. Tutaj nie ma też wątpliwości co do tego, że ta ruchowość 
w tym kierunku będzie się rozkładała.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska  
To  ja tu czegoś nie rozumiem. Jaka była idea budowy tunelu skoro ruch 
ma się odbywać Trasą Sucharskiego i przez południową część 
obwodnicy Gdańska a państwo planują Tunel pod Pachołkiem nie 
zamierzając zakończyć Nowej Słowackiego. No to się wszystko nie 
trzyma kupy, bo rozumiem, że w przewidywalnym czasie Nowa 
Kościuszki i Nowa Uczniowska nie powstaną, bo tak to zrozumiałem.   
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska    
Ja pana przewodniczącego zapraszam na spotkania, do mapy. 
Te pytanie, jakbyśmy spojrzeli na mapę, jeśli państwo sobie życzycie, na 
następną sesję przygotuję układ drogowy, odpowiedź na nie już się 
rysuje sama. Dzisiaj układ Słowackiego Nowego jest drożny, on jest 
dzisiaj drożny. Dzisiaj i od początku budowa tunelu nie miała przenosić 
ruchu towarowego na ulicę Słowackiego. Budowa tunelu ma zdjąć ruch 
samochodów ciężarowych ze Śródmieścia. To dzisiaj mieliśmy problem  
z przewozami zarówno zboża, śruty sojowej, rzepaku stojącymi na ulicy 
Marynarki Polskiej tylko z prostej jednej przyczyny – bo nie mamy 
połączenia z elewatorami i wewnętrznym portem od strony portu 
zewnętrznego. I tunel ma dokładnie to zapewnić. I stąd była dyskusja czy 
ma być tunel czy most, bo most potrzebowałby bardzo duże ślimaki. 
No to mogę przejść w szczegóły tej analizy, dokładnie ten temat jest 
rozpoznany. Tunel ma wyprowadzić ruch portowy z portu nie przez 
Śródmieście i tunel, też tego nie opowiadałem w szczegółach, przyślę 
może państwu jeżeli chcecie taki raport, Trasa Sucharskiego, jak dobrze 
państwo pamiętacie, była planowana z tunelem w 2007 roku. Została 
niestety wyrzucona pierwotnie w 2007 z listy windykatywnej potem 
przywrócona bez zwiększenia środków, nie wnikam kto wtedy przywracał 
to i na koniec dnia widząc, że nie jesteśmy w stanie wykonać tego 
projektu  w takich mechanizmach dokonaliśmy rozdzielenia w 2009 roku, 
stąd też były wydłużenia czasu projektowania. Projektowanie trwało 
przypomnę od 2008 do 2011, żeby rozdzielić i zbudować jako drogę 
łączącą porty Słowackiego, na którego nie było pieniędzy a dostaliśmy 
informację od ówczesnej osoby bardzo wpływowej, że mamy sobie 
ją zbudować z RPO a RPO to był cały Słowacki, całe RPO dla 
województwa, więc trzeba było coś znaleźć inny mechanizm stąd 
odwróciliśmy ścieżkę połączyliśmy tunel ze Słowackim a Sucharski 
poszedł jako połączenie sieci druk poza siecią TNT i tak nastąpił tylko 
proces zmiany filozoficznej natomiast od początku do końca tunel miał 
rolę wyprowadzenia ruchu portowego w kierunku S7 i autostrady. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu PO 
Ja tylko  bardzo króciutko. Bardzo się cieszę, że pan przewodniczący 
Czauderna chce pogłębić wiedzę o rozwiązaniach drogowych w naszym 
mieście, szkoda tylko, że nie zawsze bywa na sesji Rady Miasta, 
bo te tematy, które dzisiaj poruszał szczegółowo omawialiśmy zdaje się, 
że na sesji sierpniowej kiedy dyskutowaliśmy między innymi 
o porozumieniu z Gminą Sopot a propos sfinansowania dokumentacji na 
rzecz Drogi Zielonej. Dziękuję.  
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Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska  
Ad vocem. O ile pamiętam to bywam na prawie wszystkich sesjach. 
Jeżeli mi się zdarzyło opuścić jedną może dwie sesje to zawsze było 
to usprawiedliwione wyjazdem zagranicznym. To jedna sprawa. Druga 
sprawa jeżeli mogę prosić pana wiceprezydenta o pokazanie tego układu 
drogowego rzeczywiście nie dzisiaj ale albo w formie materiałów 
rozesłanych do radnych albo w czasie prezentacji przed następną sesją. 
Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dobrze. Pan prezydent potwierdza.   
 
Rady JERZY MILEWSKI 
Pan Prezydent zajęty jest czymś, ja chciałem powiedzieć do niego dwa 
słowa. Panie prezydencie chciałem powiedzieć, że jeśli pan twierdzi, 
że Słowackiego jest drożna, to oświadczam, że stałem dzisiaj w korku 
na Słowackiego i spóźniłem się na Radę i nie pierwszy raz stałem 
w korku. Ale to taki tam detal. Natomiast byłbym wdzięczy gdyby pan 
króciutko już, bo pan ma widzę wszystkie te dane w głowie, rozbił 
tą kwotę inwestycji 850 milionów na sam tunel,   
 
Głos z sali poza mikrofonem, niesłyszalny. 
 
tak tylko żeby pan ją rozbił na tą część kosztów kwalifikowanych, 
nie kwalifikowanych i podał źródła finansowania kosztów 
kwalifikowanych i niekwalifikowanych. To jest jakby, żeby zakończyć 
tamtą poprzednią dyskusję. A druga prośba… propozycja może nie 
prośba, to już jest mam nadzieję, że jakby w pana interesie, byłoby fajnie 
gdyby pan nam pokazał bechnmarki, które pan używał w negocjacjach 
z wykonawcą, no rozumiem, że musiał pan używać jakichś argumentów, 
mieć dane porównawcze, więc żeby pan pokazał jak gospodarnie pan 
zbudował ten tunel w stosunku do podobnych inwestycji, do których pan 
się porównywał. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zacznę od tyłu. Z przykrością stwierdzę, niestety gospodarność 
w podmiocie publicznym to nie gospodarność rozumiem, jak pan 
to uważa w negocjacjach. Tu nie ma negocjacji proszę pana. Tu nie ma 
negocjacji. Jest kontrakt, jest komisja rozjemstwa czyli sąd i sąd 
proponuje rozwiązanie. I jest to rozwiązanie przyjęte, albo idziemy do 
sądu powszechnego. I to jest niestety, z przykrością stwierdzam, jedyny 
mechanizm, jaki może być stosowany przy kontraktach zamówień 



24 

 

publicznych, które uważnie, rozsądnie jako jedni z nielicznych w tym 
kraju zawarliśmy w oparciu o skorygowany FIDIC, w którym dopuściliśmy 
przewidując ryzyka inwestycyjne, i chciałbym żebyście państwo 
to, możecie nas nie lubić, możecie mieć do nas różne uwagi, ale 
docenili, docenili zdroworozsądkowość, że nie zachowaliśmy się jak 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, która zawarła kontrakty 
najtańsze, zrujnowała wykonawców i nie skończyła, na przykład, 
projektów. My poszliśmy krok dalej, my wymyśliliśmy mechanizmy, które 
są zapisane i dopuszczone regułami prawa światowego i unijnego, czyli 
zachowaliśmy metodę dochodzenia do konsensusu z wykonawcą 
poprzez Komisję Rozjemstwa i warto to wziąć pod uwagę. I tam nie było 
żadnych negocjacji proszę pana, nigdy nie ma negocjacji w kontraktach 
publicznych, bo albo jest rozstrzygnięcie tak albo siak. My rozstrzygamy 
tak jak rozstrzygała Komisja Rozjemstwa. To jest pierwsza sprawa. 
Druga sprawa. Kontrakt tunelowy, dostaniecie państwo rozpisany przy 
okazji również prezentacji dróg tak, żebyście nie stosowali mowy pisanej 
bo ja chciałbym wiedzieć, o ile byłem przygotowany co do złotówek 
i groszy to mogłem pozwolić sobie na to, żeby je przytoczyć. Dzisiaj 
powiem panu, że to jest około 800 milionów złotych kosztów 
kwalifikowanych, około 880 nie kwalifikowanych, łącznie około 
200 milionów zaangażowania miasta Gdańska, ale fizycznie podam 
panu to rozliczenie, bo ono jest dostępne, zresztą w tym dokumencie, 
który pan  dzisiaj też proceduje między innymi, czyli Budżet i WPF. 
To wszystko jest tam opisane ale żebyśmy dokładnie odpowiedzieli panu 
na to pytanie udzielę panu tej odpowiedzi na piśmie. I udzielę tej 
odpowiedzi również wszystkim innym radnym, żeby każdy miał tą sama 
wiedzę. Natomiast 880 milionów złotych, około, 886 dokładnie to jest 
kwota kontraktu tunelowego czyli odcinek IV projektu Słowacki. Etap 
IV tegoż projektu. I tyle, bo odpowiedziałem chyba w tym momencie na 
pana pytania? Tak czy nie?  
 
Rady JERZY MILEWSKI 
Panie prezydencie, niestety nie odpowiedział pan na żadne pytanie. 
Natomiast, nie odpowiedział pan na żadne pytanie. Natomiast chcę panu 
oświadczyć, że na moje wyczucie, to nie jest tak, że pana nie lubimy, 
wręcz przeciwnie pana lubimy. I moje pytanie szczególnie to ostatnie 
zmierzało do tego, żeby panu pomóc wykazać w jaki sposób możemy 
zrozumieć to, ten poziom gospodarności, a jeśli pan nie negocjował 
kontraktu, no to kto go negocjował? Bo ja rozumiem, że z wykonawcą 
kontrakt zawiera się poprzez negocjacje. Sam pan mówił o sukcesach.  
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Słucham?  
 
Głos z sali poza mikrofonem, niesłyszalny. 
 
No ale kontrakt nie jest elementem negocjacji? Zaraz. Panie prezydencie 
ja wiem co to jest Ustawa o zamówieniach publicznych, wiem co to jest 
przetarg, także proszę, że tak powiem nie uciekać w próby, że tak 
powiem innego definiowania rzeczy, które są oczywiste, tak. Jest to 
proces, suma summarum, negocjacji zawierania kontraktu. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja przepraszam, że od razu chcę odpowiadać, ale nie chcę być 
posądzany, że nie udzielam odpowiedzi, no bo mi się wydaje, 
że udzieliłem odpowiedzi na tamte dwa pytania na tyle ile mogłem. Pan 
twierdzi, że nie udzieliłem. Natomiast w kwestii jeśli chodzi o kontrakt  
w prawie zamówień publicznych w postępowaniu, które było czyli 
w postępowaniu ograniczonym co do weryfikacji fazy przedwstępnej 
i kontraktowania ma pan kontrakt na stole, pan go nie negocjuje, pan nie 
negocjuje warunków, pan musi go podpisać albo pan go nie podpsuje, 
albo pan składa ofertę z danymi warunkami kontraktu albo nie, to nie jest 
dialog techniczny, w którym tworzymy zakres SIWZ-u czyli zakres 
umowy. Na etapie zamówień, jeśli chodzi o te liniowe projekty, bo przy IT 
czasami stosuje się czy przy rozwiązaniach dosyć innowacyjnych, 
stosuje się dialogi techniczne natomiast we wszystkich pozostałych 
elementach my dostarczamy kontrakt w procesie zamówienia 
publicznego.       
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej  
Panie przewodniczący, panie prezydencie ja mam poczucie, że nowa 
kadencja Rady Miasta trwa już rok ale być może, zwracam się z takim 
gorącym apelem, żeby we współpracy Biura Rady Miasta z Urzędem 
pana prezydenta zorganizować pakiet szkoleń o podstawowych 
zasadach obowiązujących w Gdańsku, w Polsce i dotyczących 
kontraktów, podstawowe elementy prawa, nie wiem, tutaj słyszymy na 
temat układu drogowego, być może to jest problemem i będzie nam się 
wtedy łatwiej rozmawiać kiedy będziemy mieli podobną wiedzę na ten 
temat.  
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Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Ja zaraz udzielę głosu następnej osobie, ale ja mam 
propozycję, żeby to nie było szkolenie ile wyjaśnienie jaka jest 
procedura, tak. Bo to przecież państwo radni nie będą tutaj negocjować. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
No może rzeczywiście pani radna Dulkiewicz potrzebuje jakiegoś 
szkolenia. Ja pani oświadczam, że działalność gospodarcza, w której 
uczestniczę no przynajmniej kilkaset postępowań tego typu przeszła, 
także niech pani się nie obawia o moje kompetencje w tej kwestii, 
bo to jest po prostu ośmieszające. Natomiast wracając do naszego 
dialogu z panem prezydentem n o to pan dalej nie odpowiada na 
pytanie, pan ucieka w jakąś semantykę, natomiast ja pytałem, czy pan 
mógłby przedstawić, czy przygotowując specyfikację przetargową 
używali państwo jakiegoś porównania, jakiegoś  benchmarku do 
podobnych inwestycji i jaki efekt państwo osiągnęli na końcu, żeby 
powiedzieć,  zrobiliśmy lepiej niż tu, lepiej niż tam i żebyśmy mogli panu 
pogratulować.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Proszę pana, tak używaliśmy benchmarku, mogę przedstawić panu 
nawet protokół CBA, który badał ten benchmark i protokół prokuratury, 
który stwierdził, że CBA nie ma pojęcia o tym co badał. A my 
dokonaliśmy pełnych analiz, robiliśmy to przez dziewięć miesięcy, trzy 
podejścia jeśli chodzi o wybór metodologii  
 
Głos z sali poza mikrofonem, niesłyszalny. 
 
ale proszę, ja bym chciał żeby pan mnie posłuchał, bo naprawdę, no nie 
wiem, pan wtedy nie był radnym dlatego pozwoliłem sobie przywrócenie 
jakby pewnego mechanizmu i przypomnienie go. My już kilka razy się 
z tego tłumaczyliśmy i potłumaczymy się jeszcze raz jeśli trzeba, 
natomiast wykonaliśmy kilka niezależnych ekspertyz łącznie z badaniami 
gruntowymi i niestety w niektórych miejscach one nie wystarczyły, ale 
gęstszych siatek na przykład badań geodezyjnych i geologicznych się 
nie robi. Po prostu. Tak nam zaproponowali eksperci. Dzisiaj trudno 
dyskutować, bo jednym z naszych głównych ekspertów w fazie 
przygotowania i również przetargowej i negocjacji samego 
wewnętrznego negocjowania  zapisów SIWZ-u był profesor Bolesław  
Mazurkiewicz, który dzisiaj nie jest osobą, która może nam pomóc w tej 
kwestii, tak, bo leży obłożenie chory, ale fizycznie po prostu my 
naprawdę czerpiemy wiedzę z ekspertów tak, zewnętrznych, my nie 
jesteśmy nieomylni i wszystko wiedzący, nie boimy się w ogóle tego. 
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Wybieramy zarówno technicznych ekspertów  jak i doradców prawnych, 
różne osoby, no naprawdę proszę mi wierzyć. Natomiast nie rozumiem 
za bardzo jakie benchmarki mielibyśmy stosować, mielibyśmy 
powiedzieć, że  proszę nam wydrążyć tunel podobnie jak w Rostoku 
bo nie będziemy zatapiać jak drugi w Rostoku? No to ogłaszamy 
przetarg,  zapraszamy firmy, było ich chyba z siedem, pięć było 
dopuszczonych do postępowania, ofertę najlepszą złożył OHS, została 
ta oferta zweryfikowana prze Urząd Zamówień Publicznych i został 
kontrakt podpisany i tak to wyglądało.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Ja bardzo proszę i apeluję do pani przewodniczącej zgodnie z jej apelem 
na wstępie dzisiejszej sesji kiedy mówiła o dobrej współpracy, 
o życzliwości to apeluję o zaniechanie złośliwości, insynuacji i tym 
podobnych możliwych wypowiedzi  bo to nie buduje dobrego klimatu, nie 
jest spójne z tym apelem, który pani przewodnicząca wygłosiła na 
początku dzisiejszej sesji. Dziękuję bardzo.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący ja bym miał też jedno pytanie do 
pana, żeby pan rozwiał moje wątpliwości, ale mam wrażenie, że każda 
Komisja Rady Miasta Gdańska, każda bez wyjątku przy każdej okazji 
zmiany w budżecie i WPF-ie opiniuje te zmiany w budżecie i WPF-ie 
i albo pani skarbnik, albo podlegli urzędnicy, albo pan prezydent, albo 
ktokolwiek inny, otrzymujemy te druki zawsze z dużym wyprzedzeniem 
i zawsze jest możliwość dopytania czy na posiedzeniu Komisji czy 
w formie innej przewidzianej regulaminem, żeby wszystkie wątpliwości 
rozwiać. Ja jestem w sytuacji, w której - mówię to absolutnie życzliwie, 
nie wiem może zmienię dzień posiedzenia Komisji Budżetowej. 
Spotykamy się zazwyczaj w poniedziałki przed sesją, no niestety muszę 
powiedzieć pan radny Milewski od pół roku zaszczycił nas raz na 
posiedzeniu Komisji w  lipcu, w tym czasie było 12 posiedzeń, a za 
każdym razem potem na sesji jest sytuacja, w której procedujemy 
godzinę punkt dotyczący WPF-u czy zmian w budżecie, bo są zadawane 
pytania, które wszelkie informacje na Komisji otrzymujemy i nie ma 
żadnych problemów aby, nikt tu nie robi żadnej  tajemnicy, a tu jest 
widzę na posiedzeniu na sesji problem ze zrozumieniem pytań 
i odpowiedzi. Nie potrafię zrozumieć tego, mówię to całkowicie życzliwie, 
jeżeli jest potrzeba, nie wiem, zmiany terminu dnia Komisji, nie wiem, 
tygodnia, w którym ta Komisja obraduje. Ja naprawdę się do tego 
wszystkiego przychylę, ale nie rozumiem, czy to jest potrzeba naprawdę 
otrzymania informacji czy potrzeba zrobienia tutaj jakiegoś show 
na Komisji, udowodnienia kto komu bardziej dogada czy kto ma większą 
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rację albo mniejszą rację. Nigdy tak nie pracowaliśmy, ja jestem piąty rok 
radnym i zawsze takiego typu dyskusja odbywała się na Komisjach a nie 
na sesjach Rady Miasta. Dla mnie to jest naprawdę dziwne 
i zaskakujące, tym bardziej, tak jak powiedziałem na wstępie, mamy 
12 Komisji, każdy radny jest przynajmniej w dwóch Komisjach, chyba 
z wyjątkiem prezydium i każda Komisja proceduje zawsze zmiany 
w WPF-ie i w budżecie Miasta Gdańska. Można tych pytań zadać 
dwieście na  każdym posiedzeniu. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Pan Piotr Borawski który jest przewodniczącym Komisji Strategii 
i Budżetu potwierdza tylko moje słowa, nieraz apelowałem żeby 
te kwestie wszystkie takie szczegółowe wyjaśniać do bólu na Komisji, bo 
wtedy jest czas na to, wtedy można przygotować materiały i jeszcze raz 
o to apeluję, żeby rzeczywiście takie sprawy były omawiane. Łatwiej jest 
wtedy nawet przygotować coś, tak, czy powtórzyć Komisję nawet. 
To wszystko. Także uważam, że jest to słuszny apel i jeszcze raz 
zgodnie z Przewodniczącym Komisji Strategii i Budżetu też apeluję o to.   
 
Rady JERZY MILEWSKI 
Panie Przewodniczący ja chciałem tylko powiedzieć, że apel jest 
słuszny, także z tym nie polemizuję tylko, że bezzasadny tak, zupełnie, 
bo problem polega na tym, że pan prezydent nie odpowiada na pytania. 
I dalsza dyskusja bierze się stąd, że nie uzyskujemy odpowiedzi na 
pytania, a to moje ostanie no było wręcz życzliwe dla pana prezydenta, 
nie wiem dlaczego tak uparcie uchyla się od odpowiedzi i to nie ma 
żadnego związku z dyskusją na Komisji. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o ciszę. Szanowni państwo to był 
rzeczywiście pierwszy druk ale bardzo długo żeśmy dyskutowali. To był 
druk 435 z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    20 
przeciw    -    12 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XV/393/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  

na lata 2015 – 2040 
 

z dnia 29 października 2015r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok (druk 435 
+ autopoprawka)  

 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 435 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo ten projekt uchwały nie opiniowała 
Komisja  Rewizyjna, odstąpiła od opiniowania Komisja Turystyki 
i Promocji a wszystkie pozostałe dziewięć Komisji, tj. Komisja Strategii 
i Budżetu, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej, Komisja 
Zagospodarowania Przestrzennego, Komisja Samorządu i Ładu 
Publicznego, Komisja Edukacji, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, Komisja Kultury, Komisja Sportu, Komisja Zrównoważonego 
Rozwoju opiniowało pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę 
druk 435 z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    22 
przeciw    -    11 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XV/394/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia  
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok 

 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 

 
3) w sprawie określenia wysokości 

stawek i zwolnień w podatku 
od nieruchomości na terenie 
Miasta Gdańska (druk 421 
+ autopoprawka)    

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 421 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisje dwie opiniowały, Komisja Strategii i Budżetu 
opinia pozytywna, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę druk 421. Kto z pań 
i panów radnych jest   za podjęciem?  
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
  
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przepraszam, proszę państwa zapomniałam powiedzieć w związku z tą 
dyskusją która trwała, że jest autopoprawka do tej uchwały o podatku od 
nieruchomości, techniczna. Z uwagi na to, że te uchwały podlegają 
opiniowaniu przez UOKiK. UOKiK zwrócił nam uwagę, że powinniśmy 
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dopisać, proszę państwa, dopisać w § 3 ust. 3 pkt 1 dotyczących 
wydawania zaświadczeń o przyznaniu pomocy de minimis wprowadzić 
uwypuklenie pomocy w rolnictwie i w rybołówstwie jakie otrzymał 
w 3 latach dany podmiot, więc dopisujemy „oraz zaświadczeń 
o przyznawaniu pomocy de minimis w rolnictwie i rybołówstwie”. Taka 
jest zmiana  techniczna.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Sekundę. W związku z tą autopoprawką muszę z mecenasem się 
porozumieć. Bo było głosowanie i teraz to wyszło, czy nie będziemy 
reasumpcji robić? Szanowni państwo zrobimy reasumpcję jeszcze tego 
głosowania ponieważ autopoprawka doszła. W związku z tym żeby było 
wszystko zgodnie z prawem. Przypomnę, że to już teraz brzmi inaczej, 
to jest druk 421 z autopoprawką. Robimy reasumpcję głosowania. Kto 
z pań i panów radnych jest   za podjęciem?  
 

za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/395/15 
 

w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień 
od podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 

 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

4) w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Miasta 
Gdańska (druk 422)  
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TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 422 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Bez autopoprawki? Bez, dobrze. Przypomnę druk 422. Nie ma 
głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/396/15 
 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych na terenie Miasta Gdańska  

   
z dnia 29 października 2015 r. 

 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

5) w sprawie opłaty miejscowej (druk 
423 + autopoprawka) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 423 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Trzy Komisje opiniowały. Komisja Polityki 
Gospodarczej i Morskiej pozytywnie, Komisja Strategii i Budżetu 
pozytywnie, Komisja Turystyki i Promocji pozytywnie. Druk 423 
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z autopoprawką. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem?  

 
 
za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/397/15 
 

w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 29 października 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

6) uchylająca uchwałę 
Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 października 
2014r. w sprawie opłaty targowej 
(druk 424) 

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 424 zgodnie z uzasadnieniem 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. 
Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Druk 424. Nie ma głosów 
w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  

 
za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/398/15 
 

uchylającą uchwałę Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska 
z dnia 30 października 2014r. w sprawie opłaty targowej 

 
z dnia 29 października 2015r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

7) w sprawie wyboru podmiotu 
uprawnionego do badania 
sprawozdania finansowego Gminy 
Miasta Gdańska za 2015r. 
(druk 433) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 433 zgodnie z uzasadnieniem 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowała to Komisja Strategii i Budżetu pozytywnie 
i Komisja Rewizyjna również pozytywnie.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Ja tylko chciałem zapytać, czy zapytanie ofertowe zostało skierowane 
też do firm audytorskich tak zwanej „wielkiej czwórki”? 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
PwC, KPMG Sp. Z o.o., Deloitte Polska i Grupa Gomułka – Audyt Sp. 
z o.o. W tych ofertach zapytaniach skierowanych do ośmiu firm wystąpiły 
te duże podmioty.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Jest to w uzasadnieniu uchwały. Dziękuję bardzo. Przypomnę jest to 
druk 433. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
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za     -    22 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -     10 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/399/15 
 

w sprawie wyboru podmiotu uprawnionego  
do badania sprawozdania finansowego  

Gminy Miasta Gdańska za 2015 r. 
 

z dnia 29 listopada 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

8) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Stare 
Przedmieście rejon ulicy 
Toruńskiej i Kocurki w mieście  
Gdańsku (druk 417 
+ autopoprawka)  

 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 417 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Druk 417 z autopoprawką. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 
 
 



36 

 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      1 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/400/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Przedmieście 

rejon ulic Toruńskiej i Kocurki w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Wrzeszcz Górny 
rejon alei Zwycięstwa i ulicy 
Konarskiego w mieście Gdańsku 
(druk 418 + autopoprawka) 

 
 

 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 418 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Druk 418 z autopoprawką. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/401/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz Górny rejon 
alei Zwycięstwa i ulicy Konarskiego w mieście Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Stare 
Przedmieście rejon Targu 
Maślanego i ulicy Lastadia 
w mieście Gdańsku (druk 427 
+ autopoprawka) 

 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 427 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Druk 427 z autopoprawką. Pozytywnie opiniowała 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego. Nie ma głosów w  dyskusji. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/402/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Przedmieście 

rejon Targu Maślanego i ulicy Lastadia w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki 
Przemysłowe rejon ulicy 
Nowatorów i Portu Lotniczego 
w mieście Gdańsku (druk 428 
+ autopoprawka)  

 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 428 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. 
Druk 428 z autopoprawką. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
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za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 
 

Uchwałę Nr XV/403/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Przemysłowe 

rejon ulicy Nowatorów i Portu Lotniczego  
w mieście Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Łostowice 
Centrum w rejonie ulicy 
Niepołomickiej w mieście Gdańsku 
(druk 429 + autopoprawka)  

 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 429 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Druk 429 z autopoprawką. Nie ma głosów w dyskusji. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/404/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Łostowice Centrum 

w rejonie ulicy Niepołomickiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

13) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Chełm rejon ulicy 
Platynowej i Czirenberga 
w mieście Gdańsku (druk 430 
+ autopoprawka) 

 
 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 430 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Druk 430 z autopoprawką. Głosów w dyskusji nie ma. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/405/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Chełm rejon ulic 

Platynowej i Czirenberga w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

14) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Jasień rejon ulicy 
Źródlanej w mieście Gdańsku 
(druk 431 + autopoprawka) 

 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 431 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Druk 431 z autopoprawką. Nie ma głosów w dyskusji. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XV/406/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasień rejon ulicy 

Źródlanej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
 
  

15) w sprawie zmiany uchwały 
L/1122/14 Rady Miasta Gdańska 
z dnia 27 marca 2014 roku 
o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna 
w rejonie Akademii Wychowania 
Fizycznego i Sportu w mieście 
Gdańsku (druk 419 
+ autopoprawka) 

 
 
 
Edyta DAMSZEL-TUREK – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 419 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Szanowni Państwo zanim udzielę głosu państwu radnym, 
jest z nami kanclerz Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu pan 
Olgierd Bojke. Bardzo proszę krótko przedstawić stanowisko uczelni. 
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OLGIERD BOJKE – Kanclerz AWFiS 
Dzień dobry. Panie przewodniczący, wysoka rado dziękuję, że mogę 
wystąpić tutaj. Chcę powiedzieć taką rzecz, że Akademia wpisuje się 
w ogólną tendencję rozwoju miasta Gdańska. Od 5 lat pracujemy 
w oparciu nową koncepcję rozwoju. Ta koncepcja zakłada, że większość 
obiektów będzie funkcjonowała wzdłuż ulicy Czyżewskiego. W tej chwili 
zmiana planu jest dla nas niezwykle korzystna, gdyż pozwoli w sposób 
absolutnie racjonalny i nowoczesny zagospodarować tym mieniem, 
którym obecnie dysponujemy. Rada Miasta wielokrotnie już wspomagała 
Akademię. Chcę podkreślić, że jest to jedna z nielicznych uczelni 
wyższych, która jest na terenie miasta. Mieliśmy przejściowe problemy 
ale jak teraz państwo przejeżdżacie ulicą Czyżewskiego i wokół 
Akademii widać wyraźnie, że ten impas już mamy za sobą. W tej chwili 
rozwój, który jest zaplanowany w związku z tą nowoczesną koncepcją 
rozwoju konweniuje również ze zmianami, które są zaproponowane 
przez Biuro Rozwoju Miasta Gdańska. Proszę państwa, panie 
przewodniczący o to, abyście poparli ten projekt. Dziękuję bardzo. 
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ 
Szanowna pani dyrektor ja mam wrażenie, że my tutaj 
zapoczątkowujemy bardzo złą praktykę zmieniając granice tego 
proponowanego planu. Nie możemy tak postępować, że gdy nie 
możemy dogadać się z konserwatorem zabytków, zrealizować jego 
uzgodnień to wtedy zmieniamy granice planu pod inwestora, bo to nie 
jest po prostu poważne. Mam wrażenie, że w mieście prowadzimy 
zamiast polityki urbanistycznej bardziej politykę działkową, to znaczy jest 
działka, jest inwestor i dla niego powstaje plan, no to nie jest dobra 
praktyka i mam nadzieję, że ten plan pozostanie w poprzednich 
granicach bez tej zmiany.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Pani dyrektor właściwie pytanie do pana kanclerza 
mam. Proszę powiedzieć w jaki sposób państwo chcą zagospodarować 
tereny boiska, bo najwięcej kontrowersji w nas wszystkich budzi 
zabudowa boiska, co do którego mamy wątpliwości czy nie powinno 
przyszłościowo zostać jednak jako boisko, ponieważ jest to duża 
uczelnia, która zakładamy, że będzie się jednak rozwijać, tym bardziej, 
że pan powiedział, że zamierzacie się w sposób racjonalny i nowoczesny 
rozwijać, więc w tej chwili może ono nie jest konieczne, zwłaszcza przy 
braku środków ale, moim zdaniem, w przyszłości jest to bardzo ważna 
rzecz. To jest pierwsze. A drugie. Proszę mi powiedzieć, do pani 
dyrektor pytanie, my wyłączamy te domki, które są wzdłuż 
Grunwaldzkiej, ponieważ pan konserwator nie chce z nami tego 
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uzgodnić. Co by było gdybyśmy tego nie wyłączyli, czyli gdybyśmy 
zostawili opracowanie planów w granicach, w których poprzednio 
przegłosowaliśmy?  
 
OLGIERD BOJKE – Kanclerz AWFiS 
Dziękuję. Jest tutaj taki plan, który pokazuje nowy układ komunikacyjny 
planowany, jeżeli można by było go zademonstrować, to chcę 
powiedzieć taką rzecz. Państwo rozważacie w tej chwili dalekosiężne 
plany związane między innymi z zupełną zmianą układu 
komunikacyjnego tej dzielnicy i między innymi powstanie nowy węzeł 
komunikacyjny związany z rozwojem Pachołka. Przez nasz teren w tej 
chwili planowane są – nie ta mapka, tam gdzie są trzy nowe przejazdy 
planowane przez obecny teren Akademii Wychowania Fizycznego, jest 
zupełnie nowy układ komunikacyjny – to chyba jeszcze nie ta mapka… 
o ta, to jest plan obowiązujący. Chcę powiedzieć, że obecny teren  
Akademii zostanie podzielony jakby na trzy części ponieważ, o właśnie 
tutaj już widzimy – to jest teren boiska a obok jest ulica, obecnie która się 
nazywa Kazimierza Górskiego, kiedyś Wiejska, ona jest przewidywana 
jako ważny węzeł komunikacyjny, który będzie do nowej ulicy dochodził, 
bez nazwy jeszcze, tam jest planowane skrzyżowanie, pełne 
skrzyżowanie gdzie zupełnie zostanie odmieniony ten układ 
komunikacyjny i jak plany dalekosiężne, pani przewodnicząca, sięgają 
dotyczące Pachołka to nawet ulica Czyżewskiego ma być zamknięta, 
więc pewnego rodzaju enklawa powstanie, w której zupełnie zostaje 
zmieniony układ komunikacyjny. Jeżeli chodzi o to boisko, które 
wyzwoliło całe mnóstwo różnego rodzaju emocji, otóż my w tej chwili 
w naszej strategii przewidzieliśmy, że tam chcemy zmienić tą funkcję 
z uwagi na to, że Akademia już teraz ma 3.500 studentów, zamierzamy 
o 1.000 tych studentów zwiększyć, szczególnie o ludzi którzy 
przyjeżdżają do nas z zagranicy i te tereny chcemy przeznaczyć, nie 
tylko teren boiska ale również, jakby można było pani dyrektor pokazać 
wobec tej nowej drogi, tam gdzie jest hotel Opo i dawny Asystent, dawny 
dom asystencki. To są stare obiekty, które w tej chwili wymagają pilnego 
remontu, na które Akademia nie ma pieniędzy i przystępujemy, no 
muszę to powiedzieć, to jest ujawnienie tajemnicy handlowej, do rozmów 
między innymi z jedną z czołowych firm doradczych, krajowych, która 
z nami chce wejść w ppp w celu wybudowania nowych akademików, bo 
te akademiki które obecnie posiadamy one nie spełniają już standardów 
żadnych. Natomiast hotel Opo jest tak samo, jeżeli można by pokazać, 
to jest obiekt szachulcowy sprzed 40 lat, nie szachulcowy przepraszam 
tylko konstrukcja ramowa, która już się w tej chwili sypie kompletnie i też 
wymaga zupełnie zmiany. Wprowadzamy na teren Akademii, teraz taka 
dygresja, wprowadzamy na teren Akademii inwestorów, którzy razem 
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z nami mają zupełnie jakby odmienić to oblicze poprzez właśnie 
partnerstwo publiczno-prywatne. Zmiana tego planu pozwoli, 
że będziemy dysponowali terenami o znacznie większej wartości. 
Na dzień dzisiejszy zrobiliśmy wycenę tych terenów i wartość 
na przykład, posługując się tym boiskiem, jest oceniona na 10 mln zł 
a po zmianie planu na 29 mln, więc to stawia uczelnię, która jak państwo 
wiecie, jest absolutnie samorządowa i autonomiczna w znakomicie 
lepszej sytuacji negocjacyjnej w przypadku porozumień z partnerami, 
którzy już w tej chwili chcą z nami wejść w ppp z uwagi na to, 
że potencjał, który w związku z rozwojem przestrzennym miasta jest tam 
bardzo wysoko  oceniany. My jako Akademia potrzebujemy tych środków 
i chcę złożyć taką deklarację i tak i tak będziemy w te tematy musieli 
wejść, natomiast od państwa zależy czy wejdziemy z kapitałem, który 
jest wart powiedzmy, bo to on jest znacznie większy, 30 mln czy 10 mln. 
Rozmowy się toczą, dla nas to jest niezwykle ważne a przez to moja 
obecność tutaj, jest to też niezwykle ważne sądzę dla miasta, bo rozwój 
jednej z nielicznych Akademii, uczelni wyższych jest niezwykle cenny, 
tak nam się wydaje. 4.000 studentów planowanych do 4.500, w tej chwili 
przyjeżdżają Chińczycy, cały Wschód do nas przyjeżdża, my ich nie 
mamy gdzie zakwaterować, musimy to zmienić.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo panie kanclerzu ale nie otrzymałam wprost odpowiedzi. 
Pan powiedział, że na terenie boiska zamierzacie budować akademiki, 
bo to mi się nie zgadza z poprzednią wersją, którą otrzymaliśmy od pana 
zastępcy, który był poprzednio na posiedzeniu Komisji i powiedział, 
że chcecie sprzedaż pod budownictwo mieszkaniowo – usługowe. 
I w związku z tym my się dopytujemy w jaki sposób to będzie 
zagospodarowane. Druga sprawa, dziękujemy bardzo za przedstawienie 
nam rozwiązań komunikacyjnych ale to jakby nie ma związku 
z zagospodarowaniem terenu po boisku. Boisko może niezależnie 
od rozwiązań komunikacyjnych dalej egzystować. To jest następna 
sprawa w związku z tym, że wątpliwości w nas tutaj narastają 
ja proponuję i tutaj dyskutujemy nie tylko między sobą przy pomocy 
mikrofonów ale też miedzy sobą w związku z tym panie przewodniczący 
ja zgłaszam formalny wniosek o odesłanie tego tematu do Komisji 
ponownie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Szanowni państwo, czy dyskutujemy dalej czy głosujemy? Głosujemy 
wniosek o odesłanie druku 419 z autopoprawką do Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego. Kto z pań i  panów radnych jest 
za odesłaniem? 
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za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
  
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu odesłała druk 419 
wraz z autopoprawką do Komisji. 

   
 
 

16) w sprawie podjęcia współpracy 
Gminy Miasta Gdańska 
z Powiatem Gdańskim, Powiatem 
Kartuskim, Gmina Żukowo, Gminą 
Kolbudy w celu realizacji projektu 
pn.: „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1930 G na odcinku 
Otomin – Sulmin” (druk 426)  

 
 
 
MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 426 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Ten projekt opiniowały dwie komisje, Komisja Polityki 
Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu 
opinia pozytywna. Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu chce 
zabrać głos pan Piotr Borawski proszę bardzo.  
 
Rady PIOTR BORAWSKI – Przew. Komisji Strategii i Budżetu 
Dziękuję bardzo. Panie dyrektorze, panie prezydencie ja nie ukrywam, 
że od poniedziałku od tego posiedzenia komisji cały czas mam jednak 
taki trochę niepokój co do tego, że ta droga z charakteru takiego 
lokalnego zmieni się na drogę, która będzie takim dużym skrótem 
z Żukowa w kierunku obwodnicy, w kierunku dzielnic południowych 
w okolicach Szadułek. Ja doskonale wiem, że tam wprowadzimy 
obostrzenia dotyczące ruchu tranzytowego natomiast tak czy inaczej 
podejrzewam, że ruch samochodów osobowych nam znacząco 
wzrośnie. Czy mamy jakieś analizy jakby to mogło wyglądać? Tym 
bardziej, że od strony naszej jak gdyby Gminy Miasta Gdańska myślimy 
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o tym, żeby zmienić ruch na ulicy Jabłoniowej, dodać generalnie nowe 
rozwiązania transportowe w kierunku Szadułek, cały czas jest dyskusja 
o tym jak miałby wyglądać nowy węzeł Szadułki, który jest projektowany 
przez GDDKiA, czy to wszystko razem jak się nie nałoży to nie 
spowoduje jak gdyby, że będzie to taka alternatywna droga przelotowa, 
która spowoduje, że z urokliwego terenu nad jeziorem Otomin zrobimy 
jak gdyby nową drogę wyjazdową z Gdańska na Kaszuby? 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja jeszcze dodam panie dyrektorze, bo ja tą drogą nieraz jechałem, 
to jest „droga przez mękę”, jak tam sie chce przejechać na skróty i żeby 
wyjechać w pobliżu Żukowa, tam jest krótki odcinek, ale on jest po prostu 
mało nazwać tragiczny, po prostu można sobie urwać koła. Powiem 
tylko, że tam wielu Gdańszczan korzysta, zwłaszcza w piątek, sobotę 
kiedy jest duże nasilenie to wiem, że skróty te robią, żeby gdzieś na 
Kaszuby jechać. Także jeśli o tej drodze mówimy, ona jest rzeczywiście 
w stanie straszliwym.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo w sumie za to pytanie lub tezę, ale to jest fakt. Ta droga 
dzisiaj już jest obciążona i problem z nią polega na tym, że jest krótki 
odcinek, który jest nie uporządkowany, który dzisiaj niestety i to 
zgłaszają głównie mieszkańcy, może mniej nas interesujący z punktu 
widzenia, bo to nie są Gdańszczanie no ale jednak też musimy słuchać 
ich argumentów, jest tam ruch ciężki. Dzisiaj odbywa się tam transport 
ciężki, który trafia do nas i do naszego węzła w konsekwencji. 
Po procesie inwestycyjnym taką mamy umowę, bo to był też nasz 
warunek, transport ciężki tam tędy nie będzie mógł się odbywać, bo 
będą postawione szykany dokładnie takie same jakie były kiedyś na 
wjeździe na most w Sobieszewie. Co jest też istotne będą te szykany tak 
skonstruowane, żeby mógł jeździć autobus, ponieważ z naszego punktu  
widzenia a szczególnie Gminy Żukowo jest bardzo istotne, żeby autobus 
175 lub inny dojeżdżał do Niestępowa i do Sulmina dlatego, że te dwie  
miejscowości się bardzo mocno rozbudowują obecnie. Dzisiaj ten 
autobus kończy na pętli w Otominie. To jest jakby nasza przesłanka 
dlaczego my startujemy. Popatrzmy, Kartuzy, powiat kartuski swój 
odcinek już zrealizował, ponieważ my nie mówimy o tym, że będziemy 
prawdopodobnie budować tam arterię wielką i tak dalej tylko będziemy 
regulować stan tej drogi, wzmacniać wąwóz, który niestety bardzo często 
jest zasypywany co powoduje również w powiecie gdańskim duże 
wydatki związane z udrażnianiem tej drogi, więc tutaj jakby obaw nie ma, 
ale prawdą jest, że będzie to alternatywa i wręcz nawet alternatywa, 
która może nam pomagać w ruchu chociażby samochodów 
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ratunkowych, które w wypadku zakorkowania Kartuskiej, gdzie dzisiaj 
mamy wypadek na przykład na drodze do Żukowa nie mają bardzo 
alternatywnego dojazdu, więc to jest jakby kolejny argument za tym, 
że powinniśmy się chyba w to zaangażować, zresztą tę debatę kiedyś 
prowadziliśmy kiedy w ogóle tworzyliśmy zadanie  w WPF-ie i pamiętam, 
że wtedy też pokazywaliśmy jakby argumentację dlaczego, po co? I że to 
jest bardzo wartościowe rozwiązanie natomiast oczywiście będziemy 
starali się je ograniczać jak można tylko do ruchu indywidulanego lub 
transportu publicznego. 
 
Radny MAREK BUMBLIS   
Panie przewodniczący, panie prezydencie, szanowni państwo tak się 
złożyło, że znam bardzo wielu ludzi spoza gminy Gdańsk, którzy 
dojeżdżają do pracy w Gdańsku i wiem jak bardzo w tamtym miejscu jest 
potrzebny dojazd do pracy dla zwykłych ludzi oraz samochodów, które 
służą bezpieczeństwu tych ludzi mieszkających w metropolii, szeroko 
pojętej metropolii Gdańska. Tamtędy jeździły samochody, jeżdżą 
i jeździć będą, również bardzo ważna jest funkcja rekreacyjna, o której 
wspomniał pan przewodniczący. Natomiast nie podważając słuszności 
tego porozumienia i realizacji zamierzenia mam tylko jedno pytanie, 
bo największym hamulcowym w tym całym projekcie była postawa 
Gminy Kolbudy. Czy Gmina Kolbudy akceptuje w tej chwili ten projekt?  
 
MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Tak oczywiście Gmina Kolbudy akceptuje, tu głównym argumentem i tym 
z czym Gmina Kolbudy chce przy tej okazji walczyć to jest właśnie 
ograniczenie tego ruchu ciężkiego, który dzisiaj tam de facto się dzieje 
mimo zakazów i obostrzeń takich zwykłych, drogowych znaków. Dlatego 
tak, Gmina Kolbudy w tym projekcie też chce uczestniczyć.  
 
Radny JEZRY MILEWSKI 
Dziękuję bardzo. Też dość dobrze znam przypadek tej drogi i chcę 
powiedzieć, że stan faktyczny jest taki, że tam rzeczywiście mieszkańcy 
jeżdżą już po tych dziurach i są ofiarami aktualnego stanu rzeczy, więc 
próba naprawienia tego jest jak najbardziej działaniem konstruktywnym. 
Natomiast tajemnicą poliszynela jest to, że do tej pory porządek 
z tą drogą był blokowany przez wpływową jedną czy dwie osoby lokalne, 
którym idea tego, że zwiększy się ruch spędza sen z powiek. To są 
pewnie osoby wpływowe i dlatego ze wzruszeniem wysłuchałem głosu 
pana przewodniczącego Borawskiego ale to jest myślę, że absurd. 
Ta droga wymaga uporządkowania. Dziękuję.  
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Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Chciałam zapytać, czy mieszkańcy Otomina i Sulmina wyrażali opinię 
w sprawie utwardzenia i modernizacji tej drogi, jaka to opinia jest? 
 
Rady PIOTR BORAWSKI – Przew. Komisji Strategii i Budżetu 
Całkowicie rozumiem argumenty, które zostały przedstawione i też 
rozumiem, że tereny poza Gminą Gdańsk są bardzo mocno 
rozbudowywane i osiedla się tam bardzo dużo mieszkańców. 
Przychylam się do tych argumentów, o których mówił pan 
przewodniczący, że ludzie tam jeżdżą ale tracą na tym ich auta 
ze względu na stan drogi. Natomiast niepodważalnym argumentem jest 
jednak mimo wszystko to, że kiedy stworzymy tam bardzo dobrej jakości 
drogę dla samochodów osobowych no to ruch gwałtownie się zwiększy 
bo po prostu kierowcy zawsze jeżeli mają możliwość skrócić sobie drogę 
to z tego skorzystają więc ja oczywiście zagłosuję za tą uchwałą  
natomiast mam pewnego rodzaju zmartwienie, że niewątpliwie bardzo 
urokliwy teren, z którego sam też osobiście korzystam nad jeziorem 
Otomin zmieni się rzeczywiście w trasę, którą będzie uczęszczać bardzo 
wielu kierowców i straci swój jednak urokliwy charakter.  
 
MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Odpowiadając na pierwsze pytaniem, oczywiście Gmina Żukowo 
mieszkańcy Sulmina, Niestępowa to są mieszkańcy, którzy wnioskowali  
o przeprowadzenie tego przedsięwzięcia. Z kolei jeśli chodzi o zakres 
drogowy to tak się umówiliśmy, my jako strony, że rozwiązanie 
projektowe będzie rozwiązaniem pewnego niezbędnego minimum. 
Szacowany koszt tego przedsięwzięcia to jest około 2 mln zł. Wersja 
taka naprawdę pełnej inwestycji to jest ponad 10 mln zł, bo takie 
koncepcje kiedyś powiat gdański przygotowywał, więc to już też 
pokazuje, że my tam nie chcemy wykonać arterii tylko chcemy poprawić 
stan tego połączenia, zabezpieczyć wąwóz i z drugiej strony wprowadzić 
szykany, żeby nie zostało to zniszczone przez ciężki sprzęt.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Ja tylko dodam do tego, bo ja nieraz jeździłem tą drogą 
i wiem, że ten odcinek jest fatalny a dalsza droga jest przyzwoita 
a niestety to nie jest arteria jakaś wielka, to jest wąska droga ale 
przynajmniej można spokojnie jechać. Dziękuję. Nie ma więcej głosów 
w dyskusji. Druk 426. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
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za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/407/15 
 

w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska 
z Powiatem Gdańskim , Powiatem Kartuskim, Gminą 

Żukowo Gminą Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1930 G na odcinku 

Otomin – Sulmin” 
 

z dnia 29 października 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
      16.a) w sprawie uzgodnienia realizacji  

inwestycji celu publicznego 
pt. „Budowa/przebudowa drogi 
eksploatacyjnej wraz z funkcją 
trasy  rowerowej na odcinku 
od km 1+692 do km 2+132 
Potoku Oruńskiego oraz wokół 
zbiornika Augustowska”, 
planowanej do realizacji 
w obszarze zespołu 
przyrodniczo-krajobrazowego 
„Doliny Potoku Oruńskiego” 
(druk 445) 

 
 
 
MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 445 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Zrównoważonego Rozwoju opinia pozytywna. Nie ma 
głosów w dyskusji. Druk 445. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem?  

za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/408/15 
 

w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji  
celu publicznego pt. „Budowa/przebudowa drogi 

eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej na odcinku 
od km 1+692 do km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół 

zbiornika Augustowska”, planowanej do realizacji  
w obszarze zespołu przyrodniczo-krajobrazowego  

„Doliny Potoku Oruńskiego” 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
 
      
     16.b) w sprawie wyrażenia woli Zmiany  
      Umowy Prezydenta Miasta Gdańska  
      z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie 

   realizacji Projektu „Ochrona wÓ 
      Zatoki Gdańskiej – budowa  

   i modernizacja systemu  
   odprowadzania wód opadowych   

      w Gdańsku”, zawartej pomiędzy 
  Gminą Miasta Gdańska a Gminą 
  Miejską Pruszcz  Gdański (druk 446) 
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MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 446 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Komisja Zrównoważonego Rozwoju opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Druk 446. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/409/15 
 

w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy  
Prezydenta Miasta Gdańska 

z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie realizacji Projektu 
„Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – budowa i modernizacja 

systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, 
zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska  

a Gminą Miejską Pruszcz Gdański 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

17) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki Hala 
Gdańsk-Sopot spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku (druk 420) 
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 420 zgodnie z uzasadnieniem. 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Ten druk opiniowały trzy Komisje. Komisja Polityki 
Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu 
opinia pozytywna, Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan przewodniczący Strzelczyk.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przew. Komisji Turystyki 
i Promocji 
Pani prezydencie był pan uprzejmy powiedzieć, że to dokapitalizowanie 
w kwocie 400 coś tys. to jest 1/3, czyli rozumiem, że Sopot w tej samej  
wysokości wchodzi i ta trzecia część, kto ją wnosi? 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Spółka.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przew. Komisji Turystyki 
i Promocji 
430 tys. spółka wnosi? Na Komisji słyszeliśmy, że to jest 100 tys. zł. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Wartości brutto, bo to są jakby wydatki spółki, wartości brutto to jest 
1.270 ileś tysięcy, w związku z tym spółka wnosi tą wartość, oczywiście 
VAT odzyska, czyli sama spółka angażuje kapitału wolnego 
do dyspozycji 100 tys. natomiast wartości brutto, tak ja my rozpatrujemy 
z punktu widzenia budżetu  
 
Głos poza mikrofonem – niesłyszalny  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Po 1/3 tylko, że wartość brutto w konsekwencji dla spółki finansowaniem 
jest zwrot VAT-u, no więc jakby podzieliliśmy wartość brutto zadania 
po 1/3 z czego my dokapitalizowujemy a spółka dostanie zwrot VAT-u 
i to jest źródło finansowania zadania.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przew. Komisji Turystyki 
i Promocji 
I jeszcze krótkie jedno pytanie. Spółka nie jest w stanie rozumiem 
z własnych przychodów pokryć tej inwestycji? 
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Spółka na dzisiaj generuje dodatkową ebittę, nie ma problemu z jej 
finansowaniem bieżącej działalności natomiast to jest ewidentny projekt 
inwestycyjny i spółka czyli hala jako taka nie generuje nadwyżek 
finansowych na poziomie takim, żeby wystarczały na dodatkowe 
inwestycje. Pamiętajmy też, że spółka zaciągnęła pożyczkę i dokonała 
pewnych modernizacji z Jessici 2 lata temu czyli już pewne obciążenia 
na poziomie prawie 7 mln zł przyjęła na siebie. To dokładnie wiemy, 
operatorzy nie są w stanie generować tak dużych nadwyżek, żeby 
sprostać zmianie przepisów ustawowych. Dodatkowo tylko wyjaśnię, 
że my oczywiście prowadzimy wspólnie spór z wojewodą i z Ministrem 
Spraw Wewnętrznych i Administracji dotyczącym czy naprawdę ta hala 
powinna podlegać zapisom ustawy o stadionach. Ta ustawa była jakby 
dedykowana stadionom piłkarskim, te zmiany jeśli chodzi o rozszerzenie 
zakresu, natomiast Policja stała dotychczas na stanowisku, że tak 
literalnie, więc jest to jakby wymóg ustawowy, spółka nawet nie była 
w stanie mieć na to jakikolwiek wpływ i na pewno to nie zwiększa też 
ekonomizacji jej działalności, to też jest dosyć warte, stąd trudno sobie 
wyobrazić, żeby spółka wydała środki na projekt, który jest jakby dla niej 
obciążeniem a nie wartością generującą potencjały dochodowe.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Byłem pewny, teraz kolega Grzegorz wątpliwości zasiał, więc wolałbym 
jeszcze się upewnić. Wiem, że cała sytuacja wygląda w ten sposób, 
że dwie gminy, które są udziałowcami obejmują podwyższony kapitał 
w spółce a następnie do tego podwyższonego kapitału jeszcze spółka 
dokłada swoją część, aby zamknąć projekt. Czy tak jest? Dziękuję 
bardzo.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Ja dodam też tyle, że spółka już proceduje wręcz tą sprawę. 
My przygotowywaliśmy tę uchwałę o dokapitalizowaniu, natomiast ona 
już proceduralnie przygotowała i projekt, i cały jakby ten system 
dochodzenia do realizacji tego zadania. To się już toczy, my natomiast 
wchodzimy tylko jako już uzupełnienie źródeł finansowania.    
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Druk 420. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    22 
przeciw    -    10 
wstrzymało się  -      2 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XV/410/15 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów  
w podwyższonym kapitale zakładowym spółki  

Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 
 

18) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
przez Gminę Miasta Gdańska 
udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym Forum 
Gdańsk Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku (druk 432) 

 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 432  zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głos 
w dyskusji pan radny Jaromir Falandysz. 
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ 
Ja mam pytanie, czy to jest aport, który był już przewidziany w umowie 
spółki czy to jest jakieś dodatkowe świadczenie, dodatkowy aport?  
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Jak opisaliśmy to w uzasadnieniu był to aport przewidziany natomiast nie 
mógł być zrealizowany, ponieważ zobowiązaliśmy się do pozyskania 
tych nieruchomości, są to nieruchomości wzdłuż kanału Raduni, są tam 
jeszcze dodatkowe nieruchomości PKP, jesteśmy w trakcie ich 
pozyskiwania, będzie jeszcze na pewno wniosek do państwa 
o wniesienie służebności dla pewnej nieruchomości też przy kanale 
Raduni, więc to są procesy, które zostały przewidziane w umowie 
pierwotnej i kontrakcie inwestycyjnym. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę druk 432. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 

 
za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      4 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/411/15 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia przez Gminę Miasta 
Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym  
Forum Gdańsk Spółki z ograniczona odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

19) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy 
Miasta Gdańska działającej pod 
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firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna 
Spółka z o.o. z siedzibą 
w Gdańsku (druk 440) 

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 440  zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głosów 
w dyskusji nie ma. Druk 440. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    30 
przeciw    -      1 
wstrzymało się  -      3 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/412/15 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów  
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 

spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna 

Spółka z o.o. w Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 
 
      19.a) w sprawie określenia formy, 
       wysokości i trybu przyznania 
       pomocy dla 4-osobowej rodziny 
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       repatrianckiej z Kazachstanu, 
       zaproszonej na pobyt stały 
       do Gdańska (druk 444) 
 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 444  zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Dwie Komisje opiniowały ten druk. Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna, Komisja Strategii 
i Budżetu opinia pozytywna. Głos w dyskusji pan Kazimierz Koralewski. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Pani sekretarz, jeżeli pani sekretarz miałaby pomysł zmultiplikowania 
ilości takich rodzin z Kazachstanu, polskich rodzin, to będziemy 
popierać. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Tu powinniśmy namawiać, jako miasto, żeby więcej takich miast było, 
które sprowadzają, pewnie byłaby inna sytuacja. Też, gdzie można 
to namawiajmy, żeby inne miasta też taką inicjatywę podjęły. Druk 444. 
Więcej głosów nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/413/15 
 

w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania 
pomocy dla 4-osobowej rodziny repatrianckiej  

z Kazachstanu,  
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
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20) zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania 
członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania (druk 425) 

 
 
 
IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 425  zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Druk 425. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/414/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków  

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
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21) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 
w Gdańsku na rok 2015 
(druk 443) 

 

 
IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 443 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 443. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/415/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2015 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
 

 



61 

 

22) w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 
2016 (druk 438) 

 
IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 438 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 438. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 

 
za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/416/15 
 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku  

na rok 2016 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

23) w sprawie przyjęcia 
szczegółowego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańska na 2016 
rok (druk 439) 
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IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 439 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 439. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 

 
za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/417/15 
 

w sprawie przyjęcia szczegółowego  
Programu Przeciwdziałania Narkomanii  
dla Gminy Miasta Gdańsk na 2016 rok 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
  
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

24) w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Miasta Gdańska 
z organizacjami pozarządowymi 
na rok 2016” (druk 441)  

 
 
 
IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 441 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna. Głos 
w dyskusji pani radna Anna Kołakowska. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Zmniejszyła się kwota przeznaczona na pomoc rodzinom i osobom 
w trudnej sytuacji życiowej, wyrównywanie szans dla tych rodzin, 
natomiast wielokrotnie wzrosła kwota przeznaczona na imigrantów. 
W ubiegłych latach było to 10 tys., teraz będzie 70 tys., ale problem 
polega na tym, że jeszcze nie wiemy. Od wielu lat są w Polsce imigranci 
z Czeczeni natomiast ta kwota nagle wzrasta a nie wiemy czy będą 
powody do tego, bo przyszły rząd jasno wyrazi swoje stanowisko wobec 
ściągania do Polski imigrantów szczególnie z Syrii czy z Afryki 
Północnej, więc będą to pieniądze zablokowane w budżecie. Natomiast 
wydaje mi się, że o wiele bardziej sensownie byłoby, jeśli już mamy 
przeznaczać te pieniądze, to przeznaczyć na to czego nie ma tutaj w tej 
uchwale, choćby na pomoc dla kombatantów, bo kombatanci stanu 
wojennego bardzo często nie mają pieniędzy na realizację recept, nie 
ma żadnej pomocy dla kombatantów z okresu stanu wojennego, nawet 
nie są w pełni objęci, to jest jedna sprawa, ustawy o kombatantach, ale 
są pewne możliwości pomocy a są całkowicie zaniedbani jeżeli chodzi 
o wsparcie i pomoc. Niewystarczająca jest też kwota, od wielu lat, 
co podnoszą wielokrotnie dyrektorzy szkół na wsparcie właśnie tej 
działalności edukacyjnej, na pomoc, na przeciwdziałanie patologiom 
w ramach pracy szkół ta kwota jest od wielu lat po prostu za niska 
i ciągle są dyskusje jakby na temat tego, czy starczy pieniędzy na tą czy 
tamtą świetlicę terapeutyczną, takie czy inne działania. A jeśli już 
chcemy przeznaczyć pieniądze na pomoc humanitarną no to przecież, 
zgodnie zresztą z zapowiedziami rządu, my też możemy się do tego 
jakoś przychylić, że przecież są polskie organizacje humanitarne, które 
działają w obozach dla uchodźców na terenie Libanu i o wiele bardziej 
sensownie byłoby tam przeznaczyć, tym bardziej, że zdajemy sobie 
sprawę z tego jak wielkie emocje, jak wielką niechęć do sprowadzania 
imigrantów do Polski wyraziło społeczeństwo w ostatnich tygodniach czy 
w ostatnich miesiącach, również Gdańsk był świadkiem wielotysięcznej 
demonstracji i myślę, że tego głosu nie możemy lekceważyć. Dziękuję.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Szanowni Państwo to co pani Kołakowska powiedziała, kwestia braku 
pieniędzy na świetlice socjoterapeutyczne w szkołach, nie do końca 
dotyczy tego programu, bo to jest program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, a szkoła organizacją pozarządową nie jest. Ja chciałam 
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też panią radną uspokoić. Ta sytuacja nie dotyczy, my nie 
prognozujemy, że u nas się pojawią nowi imigranci. W tej chwili na dzień 
9 grudnia 2014 roku w Gdańsku przebywało 4.694 imigrantów z czego 
645 z Rosji, 451 z Białorusi, 259 z Armenii, 199 z Chin, 137 z Wietnamu 
i 112 z Turcji. Ci ludzie potrzebują pomocy prawnej, często nie potrafią 
zawrzeć umowy o pracę, często nie potrafią wynająć sobie mieszkania. 
Tutaj też chodzi o naukę języka, o naukę w ogóle naszej kultury i sztuki, 
bo oni są wyobcowani, przyjeżdżają z innych krajów i nie mają zielonego 
pojęcia jak my tutaj żyjemy. Także uspokajam. My naprawdę mamy na 
kogo te pieniądze wydać i te pieniądze przeznaczone są na te osoby, 
które już teraz w Gdańsku są. To jest jedna kwestia. Druga kwestia, 
że takie miasta jak na przykład Warszawa wydają niewspółmiernie 
większe pieniądze na przykład jest to między 1.200.000 a 1.500.000 
na osobę przybywające do miasta Warszawa. Dziękuję. 
 
Radny JACEK TEODORCZYK 
Ja chciałem tylko dopytać w zasadzie, bo tutaj ta kwota została jak 
wiemy zwiększona do 70 tys., ale dalej w materiałach, które mi tutaj 
koleżanka Dunajewska przesłała, tutaj czytamy, że zakres i skala 
uzależniona jest od dostępnej kwoty na realizację tego zadania. W chwili 
obecnej Wydział Rozwoju Społecznego podejmuje działania, aby na 
te cele przeznaczona została w 2016 roku wyższa kwota, czyli wyższa 
niż te 70 tys., tak by zakres działań mógł się złożyć na kompleksowe 
Centrum Integracji Imigrantów w Gdańsku. I teraz ja tutaj chciałbym  
zadać pytanie dlaczego 70 tutaj państwo proponujecie a nie więcej, 
to jest raz, a poza tym dalej, do jakiej sumy tutaj zgodnie z tym 
co otrzymaliśmy w tym piśmie Wydział będzie zabiegał, bo rozumiem, 
że Wydział będzie zabiegał o wiele większą kwotę niż to 70 tys. i pytanie 
o jaką kwotę? A jeżeli państwo odpowiecie na jaką, to na jakiej 
podstawie? Czy przewidujecie zwiększenie imigrantów, czy nie? Bo taka 
jest odpowiedź z Wydziału. I chciałbym taką odpowiedź, jakimi 
wskaźnikami się państwo kierujecie, żeby występować o większą kwotę? 
Czyli czy przewidujecie tą pewną ilość imigrantów, bo musi być jakiś 
wskaźnik, prawda, żeby podawać kwotę, bo ona nie jest na ślepo 
podawana? Także chciałbym taką odpowiedź uzyskać.  
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Ja tylko chciałam powiedzieć, że na edukację, oświatę i wychowanie 
w tej uchwale jest przeznaczone 132 tys. czyli nie jest tak, to nie jest 
problem, który leży jakby tutaj akurat w zakresie tej uchwały, natomiast 
doskonale wiemy, szczególnie nauczyciele wiedzą, jak wiele dzieci 
w Gdańsku czy w ogóle w Polsce dzisiaj wymaga socjalizacji czyli 
można by powiedzieć prosto integracji ze społeczeństwem, 
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ze środowiskiem w którym żyją a tak jak mówię dyrektorzy podnoszą 
tą kwestię od wielu lat to są środki nie wystarczające i nie tylko 
dyrektorzy bo i nauczyciele, pedagodzy, wychowawcy dzieci i młodzieży. 
To tylko tak gwoli wyjaśnienia, że jednak tutaj jest taki punkt. Dziękuję 
bardzo.  
 
IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Szanowny panie 
przewodniczący, wysoka rado odpowiadając po kolei na pytania. Jeśli 
chodzi o kwestie edukacji i kwoty 132 tys. przywołanej tutaj przed chwilą 
przez panią radną, to chciałam zwrócić uwagę, że to są środki na 
realizację zadań przez organizacje pozarządowe. Natomiast oddzielnymi 
środkami, które tu w ogóle w tym projekcie nie występują, bo tak jak już 
powiedziała pani radna Dunajewska nie dotyczy to organizacji 
pozarządowych są środki na działania prowadzone przez nauczycieli, 
którzy również różnego rodzaju zajęcia pozalekcyjne aktywizujące, 
włączające zadania prowadzą. Trzeba też zwrócić uwagę, że w środkach 
z zakresu pomocy społecznej również są środki które mają wspomóc 
dzieci i młodzież wymagające szczególnego rodzaju potrzeb, nie tylko 
w trakcie zajęć szkolnych ale również jako zajęcia popołudniowe, jako 
zajęcia wspomagające ich nauczanie, pilnowanie przy odrabianiu lekcji 
jak i pomoc w zaspokojeniu potrzeb żywnościowych, żeby dzieci 
po prostu zjadły posiłek i żeby ten posiłek był wartościowy a nie 
śmieciowy. To jeśli chodzi o pierwsze pytanie. Jeśli chodzi o kwotę 
przeznaczoną na realizację zadań wobec imigrantów, to tak jak już tutaj 
dzisiaj padło tak kwota 70 tys. została zwiększona i wynika z ilości 
imigrantów, którzy pojawili się w mieście Gdańsku w ostatnim okresie. 
Te dane, które przytoczyła pani radna Dunajewska to są środki tylko 
i wyłącznie, które zostały ocenione i wskazane przez organizacje 
pozarządowe uczestniczące w procesie tworzenia tego dokumentu jak 
i te, które one potrzebowałyby na to, żeby tę grupę imigrantów, które jest 
w Polsce i ich problemy, które są zgłaszane mogły być w możliwie 
kompleksowy sposób zaspokojone. Jeśli chodzi o kwotę większą 
wynikać ona może po prostu z ewentualnego zwiększenia liczby osób 
potrzebujących, których w tej chwili nie jesteśmy w stanie ocenić, nie 
jesteśmy też w stanie ocenić, czy dojdzie rzeczywiście do przyjazdu 
większej liczby uchodźców do Gdańska ale ten projekt kompletnie tego 
nie dotyczy. Te środki, które są tu w tej chwili przeznaczone są to realne 
środki, które znalazły się i znajdą się w budżecie, która wysoka rada 
otrzyma w najbliższym czasie stąd ta kwota 70 tys. wskazana w tym 
projekcie.        
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Radny JACEK TEODORCZYK 
Pani dyrektor ja tylko chciałem dopytać, ja rozumiem wszystko, co pani 
mówi tylko ta zwiększona kwota musi się, ja zapytam się do 200 tys. czy 
do 250 tys. a jeżeli tak, to jakie wskaźniki? Na jednym ze wskaźników 
może być na przykład przewidywana ilość przybyłych imigrantów. Tak to 
chyba rozumiem, no bo na jakiej podstawie planować to zwiększenie 
kwoty ? No chyba nie na oko, po prostu?    
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący, wysoka rado cały czas chodzi o osoby, które 
są w Gdańsku kilkanaście tysięcy imigrantów, którzy związali 
z Gdańskiem swoje życie i obecnie tutaj są. Chodzi o projekty włączania 
ich do życia miasta Gdańska. Natomiast trudno dzisiaj oszacować ile 
jeszcze osób zechce wybrać otwarte miasto Gdańsk. Miasto wolności 
i solidarności na to, żeby poświęcić tu swoje życie i budować cały czas 
jego rozwój. Dlatego też o 70 tys. mówimy dzisiaj dlatego, ponieważ jak 
pan radny doskonale wie, od maja 120 różnych organizacji pracuje 
w zespole, który pracuje na rzecz imigrantów tych, który już tutaj są 
i dzisiaj takie potrzeby zostały zauważone. Nie wiemy, czy za chwilę nie 
będą one bardziej potrzebne, również trzeba zwrócić uwagę na półtora 
tysiąca studentów, którzy przebywają na gdańskich uczelniach, którzy 
również tutaj się uczą. Chodzi o to, żeby oni znaleźli w tym mieście 
swoje miejsce, żeby się tutaj dobrze po prostu poczuli. Te projekty temu 
mają tylko i wyłącznie służyć. Natomiast jeżeli ten proces będzie 
rozbudowywany wtedy będziemy wraz z uzasadnieniem przedstawiać 
państwu radnym ewentualne potrzeby i zmiany. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Więcej nie ma głosów w dyskusji. Wyjaśniliśmy mam 
nadzieję wszystko. Druk 441. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    22 
przeciw    -      1 
wstrzymało się  -    10 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XV/418/15 
 

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy  
Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi  

na rok 2016” 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący, wysoka rado w imieniu osób, z którymi pracuję 
na terenie Gminy Miasto Gdańsk imigrantami, którzy tworzą to miasto 
od wieków chciałbym podziękować za zwiększenie tych środków, 
szczególnie pani przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia za zauważenie ich spraw w mieście Gdańsku. W imieniu pana 
prezydenta chciałbym także ponowić zaproszenie skierowane 
do państwa na 1 listopada na południe na Cmentarz Nieistniejących 
Cmentarzy, gdzie 12 przedstawicieli różnych religii, które są na terenie 
gminy Miasto Gdańsk wspólnie wspomną tych, którzy to miasto 
od wieków w różnorodności tworzyli. Bardzo dziękuję.  
 
 
 

25) w sprawie przyjęcia 
Powiatowego Programu Działań 
Na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w Gdańsku 
na lata 2015 – 2020 (druk 442) 

 
 
 
EWA KAMIŃSKA – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 442 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 442. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
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za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XV/419/15 
 

w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań  
Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Gdańsku  

na lata 2015 – 2020 
 

z dnia 29 października 2015r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

26) w sprawie zmiany Uchwały Rady 
Miasta Gdańska o nadanie statutu 
jednostce organizacyjnej Gminy 
Miasta Gdańska, Zespołowi 
Ekonomiczno – 
Administracyjnemu Szkół 
w Gdańsku (druk 436) 

 
 
EWA KAMIŃSKA – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 436 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Druk 436. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    34 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

  
 

Uchwałę Nr XV/420/15 
 

w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Gdańska  
o nadanie statutu jednostce organizacyjnej  

Gminy Miasta Gdańska, Zespołowi Ekonomiczno - 
Administracyjnemu Szkół w Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2015r. 

 
  
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 
 
 
Interpelacje i zapytania Radnych stanowią odpowiednio załączniki 
32 i 33 do protokołu.  
 
 
 

PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 

Brak. 
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PUNKT 7 

 
ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo państwu za sprawnie przeprowadzoną sesję. Już dzisiaj 
zapraszam wszystkich na 11 listopada na paradę. Nie mamy jeszcze 
żadnych dokumentów w tym temacie ale pewnie taka parada będzie. 
Dziękuję bardzo. Do widzenia.  
 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1230 

 
 
 

 Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
podinspektor BRMG 
 
Jolanta Sędziak 


